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Jožo Ráž: Karma je princíp, ktorý vo vesmíre funguje

Petržalská plaváreň má zelenú, 
25-metrový bazén by mal byť o rok
Stavebný úrad vydal 

stavebné povolenie 
pre výstavbu plavárne 
v bratislavskej Petržalke.
 Mestská časť predpokla-

dá, že stavbu by mohli dokon-

čiť a následne skolaudovať 

v marci až apríli roku 2015. 

Ako informovala petržalská 

hovorkyňa Michaela Platzne-

rová, so spoločnosťou Met-

rostav Slovakia, s.r.o., ktorá 

postaví plaváreň, uzatvorili 

29. apríla zmluvu o dielo s le-

hotou výstavby 10 mesiacov.

 Návštevníkom plavárne 

bude k dispozícii 25-metro-

vý plavecký päťdráhový ba-

zén, zážitkový bazén, detský 

bazén a whirlpool pre re-

lax v horúcej vode. Denne 

by sa v nej mohlo vystriedať 

v priemere 640 návštevníkov. 

Chýbať nebude ani saunový 

svet, soláriá či občerstvenie. 

Petržalčania sa po verejnej 

prezentácii k zámeru stavať 

plaváreň obávali najmä toho, 

že v lokalite medzi ulicami 

Jiráskova a Tupolevova bude 

máloPparkovacích miest. 

Obavy mali aj z hluku, ktorý 

by so sebou prevádzka pla-

várne mohla priniesť. „Na zá-

klade dokumentácie sa však 

mohli presvedčiť, že počet 

parkovacích miest je vyšší a 

plaváreň nebude prevádzko-

vať reštauráciu ani pohos-

tinstvo, ktoré by mohli byť 

zdrojom hluku,“ informovala 

hovorkyňa Petržalky. Po ďal-

ších stretnutiach starostu so 

zástupcami obyvateľov upra-

vil architekt pôvodný projekt 

podľa ich požiadaviek – in-

tegroval tobogan do budovy a 

otočil vzduchotechniku sme-

rom od obytnej časti. 

(sita)

Kanoistom a veslárom 
zrejme svitá na lepšie časy

Neďaleko Jaroviec, 
v lokalite Zemník, by 

mohlo o niekoľko rokov 
vzniknúť zázemie pre 
rýchlostnú kanoistiku na 
medzinárodnej úrovni. 
Projekt Národného centra 
pre rýchlostnú kanoistiku 
a veslovanie na Sloven-
sku dostáva reálnejšiu po-
dobu.
 V Jarovciach je už tridsať 
rokov vodná plocha, ktorá 
by mohla byť súčasťou are-
álu vodných športov s me-
dzinárodnou pôsobnosťou. 
Vzhľadom na nedávny 
podpis zmluvy medzi Slo-
venským zväzom rých-
lostnej kanoistiky a Vodo-
hospodárskou výstavbou 
o prenajatí pozemkov na 
50 rokov je opäť nádej, 
že sa zámer aj uskutoční. 
V súčasnosti je všetko v štádiu 
príprav na územné rozhodnu-
tia a schvaľovania stavebných 
povolení. Zväzoví funk-
cionári odhadujú, že do 
troch rokov by sa na Zem-
níku mohlo začať stavať. 
Finančné náklady zatiaľ ráta-
jú na 20 miliónov eur. Získať 
by sa mali z rôznych zdrojov. 
V územnom pláne už exis-
tujú presne vymedzené state 
o tom, čo všetko sa dá a musí 
na Zemníku vybudovať. „Mu-
síme tam najprv dotiahnuť 

elektrinu a plyn. Čo sa týka 
infraštruktúry, potrebné je 
postaviť cieľovú vežu, cieľové 
zariadenie a neskôr tribúny 

aj samotné lodenice,“ uviedol 
prezident SZRK Robert Pet-
riska. Športový riaditeľ SZRK 
Filip Petrla verí, že plánovaný 

kanoistický a veslársky areál 
na Zemníku sa zmení aj na 
dejisko vážnych medzinárod-
ných podujatí typu Svetového 

pohára či majstrovstiev sveta.

(red, rl)

Staromestská samo-
správa začína v týchto 

dňoch s rekonštrukciou 
jednej z najkrajších his-
torických ulíc – Michal-
skou ulicou. Okrem toho, 
v historickom centre patrí 
medzi najfrekventovanej-
šie lokality v pešej zóne. 
Oprava ulice sa týka re-
konštrukcie dlažby.
 Staromestský úrad infor-
moval, že vzhľadom na ukon-
čenie verejných obstarávaní 
v apríli, môžu sa začať sta-
vebné práce. „Obnova dlažby 
sa uskutoční v troch etapách, 
aby obmedzenia v čo najnižšej 
možnej miere zasiahli do cho-
du ulice, ako aj centra mesta. 

Staré Mesto začalo s obnovou 
dlažby na Michalskej ulici

Rekonštrukcia by mala byť 
ukončená do dvoch mesiacov,“ 
oznámil miestny úrad.
 V súťaži ponúkla najnižšiu 
cenu – 50 519, 50 spoločnosť 
Kastell s.r.o. Podľa zmluvy 
musí obnovu dlažby urobiť 
najneskôr do 60 dní. V rámci 
I. etapy pôjde o obnovu dlažby 
v úseku od Michalskej brá-
ny po križovatku Michalskej 
ulice s ulicami Zámočníc-
ka - Baštová. Druhá etapa sa 
bude týkať úseku na Michal-
skej ulice od križovatky so 
Zámočníckou – Baštovou, po 
križovatku s Bielou ulicou. Na 
ňu nadviaže tretia etapa, ktorá 
sa skončí v okolí Univerzitnej 
knižnice.                        (rl, red)

Lákanie do MHD 
zvyšovaním cien?

Dopravný podnik nedáv-
no oznámil, že zvyšuje 

pokutu za jazdu načierno 
v MHD. Iste – nikto asi ne-
pochybuje o tom, že jazdiť na 
čierno sa nemá. A že čierny 
pasažier musí znášať sankciu 
za to, že nezaplatil za služ-
bu, ktorú využil. O tom iste 
diskusia nie je. Aj keď by sa 
možno dalo hovoriť o tom, že 
občan vlastne nemá na výber 
a služby monopolného dodá-
vateľa hromadnej dopravy 
v Bratislave využiť musí - ak 
nechce ísť pešo, jazdiť taxí-
kom, či bicyklom.
 O tom, že veľké množstvo 
ľudí uprednostňuje auto pred 
využitím MHD, sa rozpisovať 
veľmi netreba. Dôvody sú rôz-
ne – vlastná pohodlnosť, zlý 
názor na fungovanie MHD, 
nedobré skúsenosti s verejnou 
dopravou, napríklad v podo-
be meškania spojov, nekom-
fortného a často dlhého cesto-
vania, neexistencia metra ... 
a podobne. 
 V roku 2013 robil medzi 
občanmi prieskum istý inšti-
tút a zistil, že najviac trápia 
Slovákov nezamestnanosť 
a neuspokojivá životná úro-
veň, kam rozhodne verejná 
doprava patrí. A tak sa tre-
ba zamyslieť, čo robí hlavné 
mesto preto, aby prilákalo 
viac cestujúcich do prostried-
kov MHD na úkor individu-
álnej dopravy? Lebo ak je 
týmto lákaním zvyšovanie 
cien a pokút a nie vytváranie 
podmienok na alternatívne 
spôsoby dopravy, tak potom je 
to asi cesta do pekla v podobe 
zapchatých ulíc  množstvom 
áut a následne neodvratný 
celkový kolaps dopravy.

čitateľ
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Nové trolejbusy 
k nemocniciam 
a staniciam

Nové trolejbusy mesto na-
sadí prioritne na linky 

smerujúce k nemocniciam 
a staniciam. Jazdiť budú od 
júna, vodiči sa na nich zatiaľ 
učia jazdiť. „Nové trolejbusy 
totiž disponujú množstvom 
moderných funkcií riadenia, 
ktoré staré vozidlá nemali,“ 
povedala hovorkyňa DPB 
Adriana Volfová. Linky 209, 
211, 212 a 206, smerujúce 
k zdravotníckym zariadeniam, 
budú jedny z prvých obsluho-
vané novými vozidlami.  

(bak)

Boj s nelegálnymi 
grafi ty potrebuje 
koncepčné riešenie

Bratislavskí mestskí
poslanci v rám-

ci poslaneckých priorít 
v rozpočte na tento rok 
vyčlenili na odstraňovanie 
grafi ty 49-tisíc eur. Žia-
dateľ môže v jednom ka-
lendárnom roku požiadať 
o jednorazový príspe-
vok v maximálnej výške 
3 000 eur. 
 Spýtali sme sa niektorých 
poslancov, ako vnímajú prob-
lematiku grafi ty v meste aj v 
kontexte s prijatou pomocou 
od mesta. 

Michal 
Muránsky, 
poslanec 
mestského 
zastupiteľ-
stva: 
Vnímam to 
v dvoch rovi-
nách. Sú ľudia, ktorým grafi ty 
vadí, ale aj takí, ktorí tým žijú. 
Je potrebné to zladiť tak, aby 
sa zachovali čisté budovy a tí 
druhí dostali priestor, kde by 
sa mohli vyžiť. Ak nezabez-
pečíme spokojnosť jednej aj 
druhej skupiny, problém sa 
bude nabaľovať. Samozrejme, 
grafi ty na verejné budovy ne-
patria a nelegálnym grafi ťá-
kom môžu ukázať cestu tí le-
gálni tak, že im ukážu, kde sa 
to robí, a kde to má zmysel a aj 
estetickú hodnotu.

Michal  
Borguľa, 
poslanec 
mestského 
zastupiteľ-
stva: 
Prijatý mate-
riál nepova-
žujem za koncepčné riešenie. 
Mali by sme sa problému 
grafi ty venovať koncepčnej-
šie, no a tých 50 tisíc eur je 
len taká kvapka v mori. Rie-
šením môže byť jednotná do-
tačná politika zameraná na 
preventívne nátery na fasády. 
Ale okrem mesta by mohli 
prispievať aj majitelia domov. 
Chcelo by to viac peňazí, ale 
tie ktoré dá mesto, by sa ak-
celerovali a multiplikovali cez 

tie príspevky ktoré by dali 
vlastníci domov. Ale pomoc 
vo výške 50 tisíc eur pova-
žujem možno za vyhodené 
peniaze, pretože pár grafi tov 
sa odstráni a možno za pár 
mesiacov tam budú znova. 
Chce to koncepčné riešenie. 

Katarína 
Augustinič, 
poslankyňa 
mestského 
zastupiteľ-
stva: 
Nejde o systé-
mové riešenie 
a na tento problém je samo-
zrejme potrebných viac pe-
ňazí. Viem si  skôr predstaviť 
nejakú čatu ľudí, ktorá by sa 
na to vytvorila. Títo ľudia by 
cielene chodili a čistili mesto 
od grafi ty. 

Ľubica 
Kolková, 
starostka 
Devína: 
Grafi ty sa nás 
týka, pretože 
nám v mest-
skej časti opäť 
pribudli nelegálne. V mi-
nulosti sme už páchateľov 
odhalili - boli to mládežníci 
a zatreli všetko čo napácha-
li. Pokiaľ ide o nové grafi ty, 
v súčasnosti zvažujeme ako 
a začo to budeme odstraňo-
vať. 
 Máme predbežne do-
hodnutú preventívnu akciu 
s deťmi základnej školy, kde 
by sme im vysvetlili o čo ide 
a že grafi ty poškodzuje spo-
ločný majetok a peniaze na 
obnovu by sa dali využiť na 
prospešnejšie veci. NO a po-
tom by nám možno pomohli 
zatrieť pomaľované fasády.

(rl)

Areál na Černockého sa zmení na športový 
multikomplex, Rača predstavila projekty
Investori v Rači predsta-

vili projekty na využitie 
zanedbaného športového 
areálu medzi ulicami Čer-
nockého – Žitná – Hečko-
va a Kadnárova. Všetky 
predstavené štúdie plá-
nujú športové multikom-
plexy s oddychovými 
zónami, službami, či par-
kovou úpravou.

Multikomp bol prvým pred-
staveným projektom. Má 
obsahovať prekryté tenisové 
haly s možnosťou využitia na 
iné športové, ale aj kultúr-
ne, či spoločenské účely, ba-
zén – vonkajší aj vnútorný so 
saunovým svetom, komplex 
vonkajších tenisových kurtov 
s rôznymi povrchmi. Projekt 
sľubuje aj viacúčelovú otvo-
renú športovú plochu pre há-
dzanú, basketbal, či fl oorball 
a kurty pre plážový volejbal, 
taktiež fi tnescentrum s posil-
ňovňou a zábavnú zónu pre 
deti. Rozpočet autori odhadu-
jú na 3 – 5 miliónov eur.

Všešportový areál prezen-
tovala skupina bratislavských 
športovcov, trénerov a funk-
cionárov z oblasti hokeja, bas-
ketbalu či hádzanej. Projekt 
navrhuje hokejový štadión a 
multifunkčnú halu so skla-
dacími tribúnami. Má v ňom 
vyrásť aj obslužná viacpo-

schodová budova s reštau-
ráciou s výhľadom do oboch 
hál, športovým internátom, 
klinikou, šatňami a doplnko-
vými službami. V   pláne sú 
tiež tenisové kurty, vonkajšia 
multifunkčná športová plocha 
a bežecká dráha okolo celého 
areálu v dĺžke cca 1500 met-
rov. Odhadované náklady sú  
6,5 milióna eur. 

SAR, posledný predstavený 
projekt, má mať tri hlavné 
športoviská – bazénový kom-
plex, hokejovú halu a prekrytú 
multifunkčnú športovú plo-
chu využiteľnú na hokejbal, 
hádzanú, basketbal či malý 
futbal. Hlavné športoviská 
budú navzájom prepojené 

priehľadnými stenami. Autori 
počítajú aj s vytvorením pe-
šej promenády s oddychovou 
zónou a skateparkom. V hor-
nej časti pozemku  má vyrásť 
komplex tenisových kurtov. 
Súčasťou komplexu by mal 
byť aj športhotel a ubytovňa 
pre športovcov. 
 “Investori môžu na zákla-
de verejnej diskusie svoje pro-
jekty modifi kovať. Následne 
budú predložené jednotlivým 
komisiám miestneho zastupi-
teľstva a o víťaznom návrhu 
budú v konečnom dôsledku 
rozhodovať poslanci,” popísal 
ďalšie kroky starosta Rače Pe-
ter Pilinský.

(bak)

Z poslaneckých lavíc 
Peter Osuský: 
Táto krajina je evidentne prelezená korupciou

Na jednom z predchá-
dzajúcich mestských 

zastupiteľstiev sa roz-
prúdila široká diskusia, 
ba až polemika o problé-
me žrebovania znalcov a 
problematike znaleckých 
posudkov. Podnetom k 
rozprave bola informácia 
o výbere znalcov, ktorú 
predložil riaditeľ magis-
trátu.
 K tomuto bodu vystúpilo 
veľké množstvo poslancov a 
mnohí diskutovali opakova-
ne. Torzo niektorých vyjad-
rení vám teraz prinášame.

Milan Ftáčnik, primátor: 
„Na základe vyhodnotenia z 
mojej strany som sa priklonil 
k tomu, že ak sa vyskytli po-
chybnosti  o spôsobe výberu 
znalcov a také pochybnosti 
tu boli prezentované, je po-
trebné z toho vyvodiť zod-
povednosť a dohodol som sa 
s pánom vedúcim oddelenia 
správy nehnuteľného majet-
ku, že ukončí svoje pôsobe-
nie na mestskom magistráte.
Sedemnásteho štvrtý toh-
to roku sme mu ukončili 
pracovný pomer dohodou. 
To znamená, že  nie je vo 
funkcii vedúceho oddelenia 
a nepracuje na meste Brati-
slava. Vyplývalo to z toho, že 
som akceptoval, teda usúdil, 
keď som si pozrel všetky tie 
podklady, ktoré máme, dis-
kusiu, ktorú sme absolvovali 
v iných bodoch, že k istým 

pochybeniam prišlo vo vzťahu 
k výberu znalcov. To, čo sa na 
to nabalilo, k tomu sa chcem 
veľmi zodpovedne vyjadriť 
– podvádzali, znižovali ceny, 
korupcia. Také slová pova-
žujem za silné, pretože nikto 
nič také nepredložil. Nikto 
nepredložil dôkaz, že došlo 
ku korupčnému správaniu, 
že došlo k manipulácii s po-
sudkom. To, čo predložil pán 
riaditeľ (magistrátu) skôr do-
kazuje opak: mestské posudky 
sú tam, kde siaha trhová cena, 
resp. kde tú trhovú cenu hod-
notí trh ešte vyššiu.“ 

Ján Hrčka, poslanec: „Ja by 
som vás možno pán primátor 
doplnil, že zatiaľ sa nepreu-
kázalo, že by sa manipulova-
lo znaleckými posudkami, to 
zatiaľ by som tam dal. Lebo 
vy tvrdíte že sa nepreukáza-
lo, ale preukázalo sa, že sa 
nelosuje, pričom sa vyše roka 
tvrdilo že sa losuje... Ja sa vás 
chcem spýtať, pretože ste ešte 
jednoznačne neodpovedali na 
otázku, či bolo manipulované 
s losovaním znalcov, alebo 
nebolo. Na túto otázku ste 
odpoveď nedali a myslím si, že 
dôkazy zazneli veľmi jasné. Vy 
tvrdíte, že nie je preukázateľné 
ako sa losovalo. To je pravda, 
ale ja tvrdím, že sa manipu-
lovalo pri výbere znalcov a 
k tomu ste nedali stanovisko.“ 

Tomáš Korček, poslanec: 
„Ja sa stotožňujem s vašimi 

slovami pán primátor, naozaj 
netreba mať silné reči. Pokiaľ 
nemá niekto konkrétne dôka-
zy, tak ako ste povedali. Ale ja 
by som bol rád, keby ste si na 
tieto vaše slová spomenuli, aj 
keď hovoríte o bývalom páno-
vi primátorovi.“

Oliver Kríž, poslanec: 
„V poslaneckom zbore vznikla 
istá, dúfam a verím, že počet-
ná skupina, ktorá mlčky tole-
ruje obrovský reklamný čas, 
fakticky pre jedného poslan-
ca. A tento svojich 15 minút 
slávy využil naplno. Nielen v 
pléne, ale aj na zavádzajúcich 
videách, ktoré som mal mož-
nosť sledovať na  internete, 
a ktoré tam kolujú. Je to aj 
chyba niektorých povrchných 
médií - všetko čo tu Hrčka 
narozprával, médiá veľmi 
nekriticky a bez selekcií pre-
brali a v mene nejakej pseu-
dotransparentnosti šíria ďalej. 
Zvonka tá kauza vyzerá veľmi 
jednoznačne – magistrát zá-
merne falšoval znalecké po-
sudky a tak sa predávalo pod 
cenu, jednoduché ako facka. 
Dokonca množstvo mojich  
známych a kamarátov si to 
prečítalo a ja som si vypo-
čul také vyjadrenia, že Hrčka 
to je hrdinský detektív a my 
ostatní, čo sme tu, sme buď 
slepí, alebo leniví, aby sme to 
vyšetrili namiesto neho. Čiže 
veľmi sofi stikovane je tu pod-
súvaný názor a výklad, akoby 
ten výber znalcov bol naozaj 

kľúčový, akoby práve cena 
toho znaleckého posudku 
bola cenou predajnou. A tak 
to ľudia aj prečítali. To si nikto 
z prítomných novinárov nedal 
tú námahu, aby dôslednejšie 
preskúmal tento prípad a oto-
čil ho z hlavy na nohy?“

Peter Osuský, poslanec: 
Presne ako povedal kolega 
Hrčka – v tejto krajine ešte 
nikdy nebol nijaký sudca, 
zrejme, až na nejaké vzácne 
výnimky a nieto ešte politik, 
odsúdený za korupciu.  Mož-
no si spomeniem na nejaký 
malý príklad, ale ešte aj ten, 
u ktorého našli nejaké ban-
kovky, ešte i ten nakoniec vy-
viazol. Potom sa nedivme, že 
je blbá nálada a že dôvera v 
politiku vedie k tomu, že vzni-
kajú z vôle rozhnevaného ľudu 
mystickí župani. Tak dobrí a 
tak statoční sú politici, ktorí 
nikdy neboli odsúdení vrátane 

mňa, vás, všetkých. Dostáva-
me sa do situácie, že ten, kto-
rý vedome roky klame a teraz 
nehodnotíme, aké boli predaje 
a aká je trhová situácia a ceny, 
ale ktorý drzo klame o veci, 
ktorú mal zverenú, a ktorá 
má prebiehať podľa presných 
pravidiel,  je takmer svätý a 
ten, ktorý to z nás odhalil, 
dokáže a do bodky dovedie, si 
robí kampaň. Veď áno, ako sa 
pamätám, aj nástenkový ten-
der na chodbe ministerstva 
životného prostredia pri zá-
chodoch očividne nebol trest-
ným činom. Porozprávajte to 
voličom. A postavte sa za tých 
ľudí z tej chodby na tej násten-
ke a povedzte, že to boli všetci 
čestní a statoční ľudia. Táto 
krajina je evidentne prelezená 
korupciou a Hrčka z pozície 
jednotlivého poslanca s tým 
zvádza boj.

(rl, red)

Dopravca chce 
zistiť názory 
cestujúcich

Dopravný podnik Brati-
slava, a. s. v spoluprá-

ci so spoločnosťou KPMG 
pripravil dotazník zamera-
ný na zisťovanie názorov 
cestujúcej verejnosti na 
kvalitu MHD v hlavnom 
meste.
 DPB pripomína, že sa za-
čína masívna obnova vozid-
lového parku. Od mája 2014 
a počas roka 2015 má v uli-
ciach Bratislavy jazdiť 120 
nových trolejbusov, 60 no-
vých električiek a 100 nových 
autobusov. „Veríme, že tak 
zabezpečíme pre cestujúcich 
vysoký komfort cestovania 
verejnou dopravou. Táto mo-
dernizácia vozidlového parku, 
ktorý je v súčasnosti zasta-
ralý, sa podarila vďaka úsiliu 
zamestnancov Ministerstva 
dopravy, výstavby a regionál-
neho rozvoja SR, ktorí uvoľnili 
na modernizáciu bratislav-
ského vozoparku prostriedky 
z fondov EÚ“. Cestujúci majú 
nové vozidlá zaregistrovať už 
čoskoro, nasadením nových 
trolejbusov a postupne aj no-
vých električiek.
 „DPB záleží na názore 
cestujúcej verejnosti, aby na 
základe vyjadreného úsudku, 
naďalej pokračoval v skvalit-
ňovaní služieb. Veríme, že si 
nájdete pár minút na vyplne-
nie dotazníka, aby sme v bu-
dúcnosti mali spätnú väzbu 
priamo od vás – cestujúcich,“ 
prihovára sa dopravca k cestu-
júcim na svojej stránke.

(rl, red)
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Psíčkarom ubudne miesto, 
nahradí ho oplotený výbeh
Výstavba Nosného doprav-

ného systému sa každo-
denného života Petržalčanov 
dotkne v mnohých oblastiach. 
Veľký úbytok zelene pocítia, 
napríklad aj psíčkari. Samo-
správa sa preto rozhodla vy-
tvoriť prvý petržalský oplote-
ný výbeh pre psy. „Lokalitu, 
ktorú nebude ohrozovať žiad-
na výstavba, zvolila mestská 
časť na trávnatej ploche medzi 
Rusovskou cestou, Wolkrovou 
ulicou a Panónskou cestou,“ 
informovala hovorkyňa Petr-
žalky Michaela Platznerová. 
Oplotený 66 árový pozemok 
bude z väčšej časti trávnatá 
plocha so stromami a menšej 
časti – cvičiska s rozlohou 
800 m2. Areál bude slúžiť na 
kurzy pre výcvik psov, mimo 
kurzov bude výbeh voľne 
dostupný pre každého. Náj-
dete v ňom lavičky a smetné 
koše na exkrementy. Mestská 
časť plánuje postaviť výbeh v 
priebehu mája a júna. Ak sa 

projekt osvedčí, starosta Petr-
žalky Vladimír Bajan prisľúbil 
stavbu ďalších podobných vý-
behov. 

(bak)

Keby som 
bol ja  

starostom 

N
O

V
É

 M
E

S
TO

O čom viete, že je 
to zásluha starostu 
Nového Mesta?

Keby boli 
voľby dnes, 
volili by ste ho?

Keby ste boli 
starostom, čo by ste 
urobili ako prvé?

Píšte na adresu 
sefredaktor@
bakurier.sk 
Ďalšou mestskou 
časťou bude 
Petržalka.

Komunálne voľby koncom 
tohto roka dajú odpoveď 
na to, ako ich lídri naplnili 
svoje sľuby a či presved-
čili svojich obyvateľov, 
že si zaslúžia pokračovať  
v starostovskom kres-
le. Pripravili sme preto 
pre vás možnosť vyjadriť  
svoj názor a zapojiť sa do 
ich hodnotenia. 

V každom čísle prinesieme vý-
ber z vašich názorov na prácu 
vedenia vašej mestskej časti, a 

to v abecednom poradí pokra-

čujeme Novým Mestom, kde 

je starostom Rudolf Kusý.       

Preto, obyvatelia, návštevníci, 
či čitatelia, ktorí sa chcete se-
riózne vyjadriť k spravovaniu 
tejto mestskej časti, napíšte 
nám do stredy 21. mája pár 
krátkych postrehov na nasle-
dujúce tri otázky.

Staré Mesto rekonštruuje Michalskú aj Poľnú ulicu

Mestská časť Bratisla-
va-Staré Mesto sa 

rozhodla pristúpiť k re-
konštrukcii dlažby na Mi-
chalskej ulici, ktorá bola 
v nevyhovujúcom stave. 
Potrebné verejné obsta-
rávania boli právoplatne 
ukončené v apríli, staveb-
né práce na I. etape sa 
začali koncom apríla. O 
deň neskôr, teda 29. aprí-
la, začala mestská časť 
s rekonštrukciou Poľnej 
ulice v blízkosti Medickej 
záhrady. 
 Dlažba na Michalskej ulici 
bola dlhé obdobie v havarij-
nom stave, dlažobné kame-
ne nedržali na podloží a na 
niektorých miestach chýbali. 
Mestská časť Bratislava-Staré 
Mesto sa preto najmä z dôvo-
du bezpečnosti rozhodla pri-
stúpiť k rozsiahlej rekonštruk-
cii dlažby na Michalskej ulici. 
S prípravnými prácami začala 
vlani na jeseň a to nevyhnut-
nými verejnými obstarávania-
mi. Po vypracovaní projek-

tovej dokumentácie vyhlásila 
mestská časť verejné obsta-
rávanie na obnovu dláždenia 
Michalskej ulice.  Zhotoviteľ 
musí podľa zmluvy ukon-
čiť práce do 60 dní. Rekon-
štrukcia dlažby sa uskutoční 
v troch etapách, aby obme-
dzenia v čo najnižšej mož-
nej miere zasiahli do chodu 
ulice ako aj centra mesta. Aj 
napriek istým obmedzeniam 
najmä pre vozidlá je Michal-

ská ulica po celý čas prie-
chodná pre chodcov, je zabez-
pečený prístup do objektov 
a bezpečnosť chodcov. O deň 
neskôr, teda 29. apríla, začalo 
Staré Mesto s rekonštrukciou 
Poľnej ulice. V tomto prípade 
bola rekonštrukcia rozdelená 
do štyroch etáp, poškodený 
dlažobný povrch je vymieňa-
ný za asfaltový. 

(red)

Začala sa školská časť projektu Poznaj Staré Mesto

Štvrtý ročník projektu 
Poznaj Staré Mesto 

odštartoval prvou pred-
náškou na tému Modrého 
kostolíka vo februári 2014. 
Doteraz sa uskutočnilo 
spolu sedem prehliadok a 
prednášok určených pre 
širokú verejnosť. Začiat-
kom mája odštartovalo 
Staré Mesto aj špeciálnu 
časť projektu pre staro-
mestské školy.
 Projekt Poznaj Sta-
ré Mesto, ktorý organizuje 
mestská časť Staré Mesto 
s podporou Nadácie VÚB, už 
štvrtý rok približuje minulosť 
a pamiatky Starého Mesta 
záujemcom z radov širokej 
verejnosti. Špeciálna časť je 
určená pre školákov siedmich 
staromestských základných 
škôl. Zábavnou formou sa 
môžu zoznámiť s históriou 
a rôznymi zaujímavosťami. 
Tento ročník projektu Poznaj 
Staré Mesto je určený pre 4. 
a 7. ročník staromestských 
škôl, teda spolu pre viac ako 

540 žiakov. V máji začali 
prehliadky s profesionálny-
mi sprievodkyňami, v rámci 
ktorých sa žiaci zoznámia 
s najdôležitejšími pamiatkami 
Bratislavy a históriou Starého 
Mesta. V júni bude Poznaj 
Staré Mesto pokračovať vy-
pracovaním projektu na tému 
– Staré Mesto pred sto rokmi 
a dnes. Tí najúspešnejší budú 
svoje práce prezentovať pred 
porotou v Staromestskej sieni 

Najbližšie prehliadky 
pre verejnosť
18. 5. o 14.00 na Hlav-
nom nám. - Od Vydrickej 
brány po Laurinskú bránu
21.5. (streda) o 16.00, 
Panská 15: Z. Droppová: 
Balaasov palác, prehliadka. 
Obmedzený počet účast-
níkov!
1.6. o 14.00 na Hlavnom 
nám. - Antickí hrdinovia a 
bohovia na bratislavských 
pamiatkach
15. 6. o 14.00 na Hlav-
nom nám. - 1. sv. vojna 

v Bratislave

a vyhrajú pekné ceny. Počas 
leta sa uskutočnia tematické 
letné detské tábory Poznaj 
Staré Mesto, počas ktorých 
budú priamo v teréne spozná-
vať históriu Starého Mesta. 
V septembri sa ukončí školská 
časť televíznym kvízom, svoje 
vedomosti si otestujú tí najši-
kovnejší žiaci zo 4. a 7. roční-
ka staromestských škôl. 

(red)

Zvýšenie pokuty DPB 
nekonzultoval ani s poslancami, 
ani s členmi dozornej rady
Dopravný podnik Bra-

tislava, a. s. zvýšil od 
1. mája pokutu za jazdu 
bez platného cestovného 
lístka. O tomto zámere 
ale predtým nediskuto-
val ani s členmi dozornej 
rady dopravného podniku 
a ani s príslušnými mest-
skými poslancami, ktorí 
majú na starosti dopravu 
a fi nancie.  Zvýšenie sa 
nedostalo ani na program 
mestského zastupiteľstva.
 Predseda dozornej rady 
DPB, predseda mestskej 
dopravnej komisie a mest-
ský poslanec Jozef Uhler, 
ktorý nám: „Je škoda, 
že zmeny týkajúce sa 
výšky pokút neboli vo-
pred prerokované ani 
s členmi Dozornej rady 
DPB, ani s volenými zá-
stupcami, ktorí sa zaobe-
rajú fi nanciami a dopra-
vou“. Mestská poslankyňa 
Zuzana Dzivjáková to pova-
žuje za prejav arogancie zo 
strany vedenia DPB a opome-
nutia, že ide o mestský podnik 
a nie o súkromnú fi rmu. „Ide 
o zlé rozhodnutie. Vedenie 
bratislavského dopravného 
podniku sa v  podstate neobá-

va zlých rozhodnutí. Ak by aj 
manažéri spôsobili škodu za 
milióny eur, kryje ich poist-
ná zmluva za zodpovednosť 
za škodu za stovky tisíc eur,“ 
uviedla. 
 Dopravný podnik na otáz-
ku, na základe akého ustano-
venia rozdeľuje výšku pokuty 
na skôr a neskôr zaplatenú, 
nás odporučil na Tarifný po-
riadok DPB. Ten síce stano-
vuje sankcie, ale nevysvetľuje, 
prečo je zaplatenie pokuty do 
5 dní výhodnejšie ako neskor-
šie zaplatenie. Na otázku, 
aký je počet revízorov v 
DPB nám bolo oznámené, 
že ide o interné informá-
cie, ktoré dopravca nezve-
rejňuje. (Pritom v roku 2013 
sa objavilo v tlači, že revízorov 
na celú Bratislavu je 25, opti-
mum je vraj 40). Na otázku, 
koľko čiernych pasažierov 
eviduje DPB za rok 2013, bola 
odpoveď: „Mesačné štatisti-
ky majú stúpajúcu tendenciu 
pokutovaných cestujúcich bez 
platného cestovného lístka“. 
Vzhľadom na to, že objed-
návateľom služieb a jediným 
akcionárom DPB je hlavné 
mesto, obrátili sme sa aj na 
magistrát. Odpoveď sme do 
uzávierky nedostali, ak príde, 
zverejníme ju v najbližšom 
čísle.  
 Podľa nového bude pokuta 
namiesto pôvodných 40 eur 
vyššia o desať eur, teda 50 eur. 
Ale to len v prípade, ak ju ces-
tujúci zaplatí do piatich pra-
covných dní.
 Prichytený čierny pasažier 
zaplatí pokutu o dvadsať eur 
vyššiu v prípade, ak ju uhradí 
od šiesteho do 30 dňa. Do-
pravný podnik pripomína, že 
výška pokuty sa naposledy 
menila pred 15 rokmi – v roku 
1998 z 1000 SK na 1 400 SK. 
Za obdobie od roku 1998 do 
2013 dosiahla miera infl ácie 
vyše 106%. 

(rl)

Silný vietor vyvrátil strom na 
Františkánskom námestí

Silný vietor v prvý májový 
víkend vyvrátil strom na 

Františkánskom námestí. Je-
den z vysokých stromov sa 
zrútil tesne vedľa  fontány so 
sochou ženy s krčahom. Podľa 
magistrátu bol zdravý, kontro-
lovali ho v januári tohto roka 
s verdiktom, že „zdravotný 
a kondičný stav stromov je 
primeraný veku a prostrediu, 
v akom rastú,“ uviedla ho-
vorkyňa magistrátu Daniela 
Rodinová, „o tom, že strom 
nepadol z dôvodu zlého zdra-
votného stavu svedčí aj fakt, 

že drevo, ktoré sa nachádzalo 
na mieste bolo úplne zdravé, 
bez známok hniloby,“ dodala. 
V januári tiež z koruny orezali 
imelo. Vek stromu magistrát 
odhaduje na 65 rokov. Na jeho 
miesto prisľúbil magistrát vy-
sadiť nový strom v najbližšom 
možnom termíne. Oddelenie 
životného prostredia zatiaľ 
presne nerozhodlo o tom, aký 
druh tu vysadí, „samozrejme, 
musí to byť strom vhodný do 
mestského prostredia,“ dodala 
Rodnová. 

(pj)

Po deviatich rokoch skončila 
rekonštrukcia Súsošia sv. Floriána
V Bratislave odhalili 

zreštaurované Súso-
šie sv. Floriána. Barokový 
stĺp obeliskového typu z 
roku 1732 s prestávkami 
rekonštruovali od roku 
2005. Vtedy boli na ňom 
boli vykonané mimoriad-
ne záchranné opatrenia, 
ktoré  mali injektážami do-
časne stabilizovať hmotu 
súsošia. Práce však riešili len 
havarijný stav a tak sa v roku 
2007 začalo s celkovou re-
konštrukciou. Tá však v roku 
2009 skončila pre nedostatok 
fi nancií. Súsošie začali znovu 
rekonštruovať až na základe 
uznesenia mestského zastupi-
teľstva z júna minulého roku. 

Ešte v novembri mesto pred-
pokladalo dokončenie reštau-

rátorských prác na september 
tohto roka. Súsošie sa teda po-
darilo odhaliť skôr. 
 Súsošie odteraz zdobia 
kópie pôvodných sôch, vy-
hotovené z umelého kameňa. 
Originály sú zreštaurované 
a uložené v depozite Galérie 
mesta Bratislavy. „V exteriéri 
sa zreštauroval aj podstavec. 
Na podstavci je domodelo-
vaná hlavná architektúra a 
bolo dokončené modelovanie 
troch reliéfov na podstavci,“ 
uviedol hovorca mesta Stano 
Ščepán. Rekonštrukcia si vy-
žiadala takmer 570 tisíc eur. 

(pj, bak)

foto Ďuro Darida
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Kuriér zaostril
Infostánok na Slovanskom 
nábreží je opustený

Turistických informač-
ných bodov, kde by sa 

najmä zahraničný návštev-
ník dozvedel niečo o zau-
jímavostiach danej lokality 
iste nie je ani v Bratislave 
dosť. O to viac zamrzí, keď 
turistické a informačné body 
nefungujú, alebo zanikajú. 
Aj keď malý, ale pred-
sa významný bod, ktorý 
kedysi slúžil na podpo-
ru turizmu a informácií, 
zrejme zanikol pod hra-
dom Devín na Slovan-
skom nábreží. Bol v po-
dobe búdy, ktorá v časoch 
kedy bola otvorená, poskytla 
aspoň nejaké tie brožúry, no 

a tamojší pracovník vedel asi 
čo-to poradiť okoloidúcim o 
tejto vzácnej lokalite. Navyše, 
krátko tam bola aj požičovňa 
bicyklov a chvíľu to tam s pre-
dajom vlastných produktov 
a výrobkov skúšal aj poctivý 
medár...
 Dnes je už realita iná. Búda 
je opustená a spolu s ňou zo-
stal aj smutný pohľad na túto 
časť Slovanského nábrežia, v 
ktorej istú chvíľu v minulosti, 
pod starobylým hradom De-
vín, fungoval amfi teáter. Aj 
ten už dávno zarástol burinou 
a trávou a z možnej turistickej 
atrakcie zostali ruiny...

(rl)

Krásna dominanta pod 
hradom nie je sprístupnená

Chrám sv. Mikuláša 
na Mikulášskej ulici 

pod Bratislavským hra-
dom je dlhodobo zatvo-
rený. Snažíme sa získať 
informácie prečo. Podľa 
našich informácií patrí 
pravoslávnej cirkvi. Tento
utešený objekt s bohatou 
históriou a jedna z domi-
nánt hlavného mesta, by 
mala slúžiť aj verejnosti 
i turistickému ruchu.
 Už pri letmom pohľade, 
chodec prechádzajúci oko-
lo kostola svätého Mikuláša 
pod hradom zistí, že je dlhšie 
uzatvorený. Pred vchodom 
rastie burina, nie sú tam žiad-
ne znaky pohybu. Žiaľ, už aj 
fasáda kostola začína chátrať, 
okolie je zarastené burinou. 
Je to večná škoda, pretože ide 
o unikátnu stavbu. Podľa do-
stupných historických ma-
teriálov je to ranobarokový 
sakrálny objekt postavený na 
mieste pôvodného gotického 
kostola pod hradným kopcom 

Bratislavského hradu. Už 
v stredoveku stál na Podhra-
dí jednoloďový gotický kos-
tol rovnakého zasvätenia. 
Približne v roku 1550 ho 
z obavy pred tureckým ne-
bezpečenstvom zrúcali. 
V roku 1661 ho dala znova 
postaviť Františka Khuen, 
vdova po palatínovi Pavlo-
vi Pálff ym. Pôvodne slúžil 
veriacim rímskokatolíckej 
cirkvi a patril do farnosti 
Dómu sv. Martina. Vzhľa-
dom na klesajúci počet ve-
riacich v tejto lokalite ho 
rímskokatolícka cirkev pre-
stala používať a dala ho do 
užívania gréckokatolíckej 
cirkvi. V roku 1945, na konci 
druhej svetovej vojny, chrám 
zhorel. V rokoch 1945 - 1950 
ho gréckokatolícka farnosť 
zrekonštruovala. Po násilnej 
likvidácii gréckokatolíckej 
cirkvi v roku 1950 chrám 
prevzala pravoslávna cirkev.

(rl, red)

Veľká fontána v Parku 
Andreja Hlinku v Ruži-

nove dostane novú krajšiu 
tvár. Revitalizácia fontány 
bude spočívať v celko-
vej výmene technológie, 
opravách jej povrchu a 
poškodených častí. 
 Súčasťou obnovy bude aj 
zvýšenie dna fontány, aby bola 
bezpečná aj pre deti, ktoré sa 
hrávajú v jej blízkosti. Zau-
jímavým prvkom, ktorý má 
ambíciu prilákať do parku 
viac návštevníkov, bude nové 
osvetlenie fontány. Súčasťou 
revitalizácie, ktorú zastreší 
J&T Real Estate bude taktiež 
rekonštrukcia chodníkov po 

obvode Parku Andreja Hlinku 
v dĺžke viac ako 1 000 metrov.  
„Obnovu parku chceli ľudia 
už veľmi dlho. Som rád, že sa 
to podarí aj vďaka spolupráci 
samosprávy a súkromného 
sektoru,“ vyjadril sa starosta 
Ružinova Dušan Pekár. 
 Rekonštrukčné práce sa 
začnú v máji. Z krajšej fon-
tány a obnovených chodní-
kov sa budú môcť obyvatelia 
Ružinova tešiť už koncom 
júla. Rekonštrukcia fontány 
a chodníkov je súčasťou cel-
kovej revitalizácie Parku An-
dreja Hlinku, ktorú pripravuje 
mestská časť Ružinov.

(rl, red)

Navštívte jedinečnú prehliadku širokej škály značiek elektrických vozidiel, elektromobility a všetkého, čo 
s tým súvisí. V rámci e-rally eTourEurope na vás čakajú špičkové elektroautá ako Tesla Model S, VW e-up, 
Nissan Leaf, Renault Zoe. Vyskúšajte jazdu vo VW e-up, elektroaute vyrábanom na Slovensku, v Nissan 
Leaf, najpredávanejšom elektroaute na svete alebo na elektrobicykloch a elektroskútroch. 

25. mája 2014 od 9.00 h na parkovisku nového SND
Renault Zoe

Tesla Model S
Volkswagen e-up

Nissan Leaf

AD BA Kurier_eTourEurope_258x170.indd   1 5/13/14   4:17 PM

Fontána v Ružinove 
dostane novú krajšiu tvár
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Svoje podnety môžete posielať na adresu redakcia@bakurier.sk.

JUDr. Branislav Záhradník

§
Právnik 

radí

Mám s manželom veľmi zlé 
vzťahy. Psychicky, aj fyzicky 
mi ubližuje, najmä keď si vypi-
je. Bývame v spoločnom byte, 
ale ja už ďalej nevládzem zná-
šať jeho správanie. Povedal, že 
sa neodsťahuje, lebo byt je aj 
jeho. Nechcem sa rozvádzať, 
ale existuje nejaká právna 
možnosť ako tento pre mňa 
neúnosný stav riešiť?  
 Iste najlepším riešením by 
bolo, aby manžel zmenil svoje 
správanie a ďalej vám nespô-
soboval problémy. Možno 
by stálo za zváženie vyhľadať 
odbornú pomoc pre riešenie 
vzťahových problémov vo for-
me manželskej poradne, prí-
padne sa poradiť so psycholó-
gom. Právnik sa, žiaľ, dostáva 
k slovu až keď sa nedarí nájsť 
iné, spravidla dobrovoľné rie-
šenia problémov. Vo Vašom 
prípade, ak máte byt v bez-
podielovom spoluvlastníctve 
manželov (BSM) platí zásada, 
že veci v BSM užívajú obaja 
manželia spoločne a rovnako 
spoločne uhrádzajú aj náklady 
vynaložené na veci alebo spo-
jené s ich užívaním a udržia-
vaním. Pokiaľ však z dôvodu 
fyzického alebo psychického 
násilia alebo hrozby takého 
násilia vo vzťahu k manželovi 
alebo manželke alebo k inej 
blízkej osobe, ktorá býva v 
spoločnom byte alebo dome, 
stalo ďalšie spolužitie neznesi-
teľným, môže súd podľa §146 
ods. 2 Občianskeho zákonní-
ka na návrh jedného z manže-
lov obmedziť užívacie právo 
druhého manžela k domu ale-
bo bytu patriacemu do bez-
podielového spoluvlastníctva, 
prípadne ho z jeho užívania 
úplne vylúčiť. 
 Ak by ste sa rozhodli 
uplatňovať uvedenú právnu 
možnosť, je potrebné pripra-
viť kvalifi kovaný návrh a za-
obstarať dôkazy, ktoré by pre 
súd mohli byť relevantné k 
posúdeniu celej situácie. Ide 
najmä o zadováženie dôkazov 
o predchádzajúcich fyzických 
alebo psychických útokov 
alebo násilia, prípadne hroz-
by takého násilia, z ktorej by 
ste mali odôvodnenú obavu. 
Môžete navrhnúť vypočutie 
svedkov, iných členov rodiny, 
domácnosti alebo susedov. 
Možno máte nejakú lekársku 

správu o ošetrení, prípadne 
správu z polície, ak ste sa na-
príklad v minulosti v súvis-
losti s agresívnym správaním 
manžela obrátili na ňu so žia-
dosťou o pomoc a zásah. Prí-
padne ďalšie dôkazy, ktoré by 
súd mohol vziať do úvahy, aby 
mohol posúdiť, či sa stav váš-
ho spolužitia stal neznesiteľ-
ným. Vo svojom návrhu mô-
žete požadovať, aby súd buď 
manželovi čiastočne obmedzil 
užívacie právo k vášmu spo-
ločnému bytu alebo ho do-
konca úplne vylúčil z jeho uží-
vania. Z praktického pohľadu 
je asi najvhodnejšie navrhnúť 
úplné vylúčenie z užívania. 
Iba čiastočné obmedzenie 
užívania vo forme rozdelenia 
napríklad miestností a pod. 
by asi neprinieslo požadovaný 
efekt.
 Riešenie podobných ro-
dinných problémov je mimo-
riadne zložité a citlivé, najmä 
ak sa týka spoločného bývania 
a majetku. Preto je vhodné sa 
v každom okamihu usilovať 
o možnú dohodu a rozhodo-
vanie súdu považovať až za 
poslednú možnosť, keď už iné 
formy riešenia problému ne-
bolo možné uplatniť. 

Tri 
otazky 
pre...

?
Takmer polovica tržieb vlani 
skončila v Bratislavskom kraji
Takmer polovica sloven-

ských tržieb v minulom 
roku skončila v Bratislav-
skom kraji. Slováci vlani ne-
chali v obchodoch 18, 7 mld. 
eur, z čoho 47 % percent 
skončilo v pokladniciach ob-
chodníkov z Bratislavského 
kraja. Za posledné desaťro-
čie ide o najvyšší podiel župy 
na celkových tržbách. V Bra-
tislave a jej okolí sa najviac 
utráca z viacerých dôvodov. 
„Bratislava a jej okolie sú u 
obchodníkov obľúbené pre 
vyššiu hustotu obyvateľstva, 
lepšie zárobky, a teda i vyš-
šiu kúpnu silu,“ vysvetľuje 
analytička Poštovej banky 
Dana Špacírová. V Bratisla-
ve je tiež viac obchodných 
priestorov, a preto ak má 
na Slovensko prísť predávať 
nová značka, vyberie si Bra-
tislavu či jej blízke okolie. 
Do Bratislavského kraja cho-

dí nakupovať aj množstvo 
obyvateľov z iných, hlavne 
susedných krajov. „Bratislav-
čan naopak nakupuje v inom 
regióne krajiny iba vtedy, ak 
v ňom trávi dovolenku alebo 
je na návšteve u príbuzných,“ 
uviedla Špacírová. Ak Brati-
slavčan za nákupmi cestuje, 
tak zväčša za hranice a na-
opak, väčšina zahraničných 
návštev utratí najviac práve v 
hlavnom meste a jeho okolí. 
Čísla tržieb však nemusia o 
nakupovaní v Bratislavskom 
kraji vypovedať úplne pres-
ne. „Pri štatistikách tržieb 
nemôžeme vylúčiť ani prí-
pady, kedy centrála obcho-
dov má sídlo v Bratislave a 
tržby jej fi liálok z iných kú-
tov Slovenska sa zarátajú do 
Bratislavského kraja, dodáva 
Dana Špacírová. 

(bak)

Tri otázky sme položili hlav-
nej architektke hlavného 
mesta Ingrid Konrad nie-
len v súvislosti s nedávnou 
Medzinárodnou konferen-
ciou Smart Cities Bratislava 
2014.

Tvrdíte, že problémom 
Bratislavy je vysoká 
prašnosť, málo zelene, 
prechladzovanie, či otep-
ľovanie mestského pros-
tredia. S tou zeleňou ste 
to mysleli vážne? Mnohí 
tvrdia, že jej tu je dosť....
 Málo zelene je vo vnútor-
nom meste. Zoberte si na-
príklad priestor pred Gras-
salkovichovým palácom. V 
centre mesta je to v lete často 
ako vo vyhni. Alebo si zober-
te aj sídliská. Napríklad Petr-
žalka - má veľa obyvateľov a 
zeleň na jej území musí byť 
aktívna, je potrebné sa o ňu 

starať. 

Čo spôsobuje prechladzo-
vanie a prehrievanie mest-
ského prostredia? 
 Pokiaľ ide o prechladzova-
nie mesta, ide o to, že ak máte 
spevnené plochy, tak tie sa v 
zime ochladzujú. Napríklad, 
európsky projekt Gugle skúma 
vzťah zateplenia budovy voči 
jej okoliu - pretože budova ne-
stojí vo vzduchoprázdne. Keď 
sú okolo nej spevnené plochy, 
ktoré sú v zime chladné, tak sa 
celkovo vytvára chladné pros-
tredie. Navyše, keď tam naprí-
klad prefukuje aj vietor a je to 
zle urbanisticky riešené, tak to 
budovu ochladzuje a ona má 
potom zvýšené energetické 
nároky. 
 Prehrievanie mesta a v 
meste, poškodzuje povrchy 
a materiály sú preteplené. Je 
to napríklad aj tým, že máme 
veľa nepriepustných plôch 
v podobe napríklad parko-
vísk. Chceme, aby sa robili 
iba  priepustné parkoviská, 
teda aby sme tým vytvárali 
tú správnu mestskú mikroklí-
mu. Aby sme dosiahli príjem-
nú teplotu a aby boli plochy 
v meste dostatočne na jar a na 
jeseň presvetlené, plné slnka. 
A naopak, aby v lete mali tieň 
a boli chránené. To súvisí s ur-
banizmom a plánovaním.

V súvislosti s výstavbou 
prvej etapy nosného sys-
tému MHD hovoríte, že 
dôjde k upokojeniu Šafá-
rikovho námestia. V čom 
bude spočívať? 
Ide o to, že automobilová do-
prava bude len jednosmerná v 
smere na nábrežie. Električka 
bude obojsmerná, pribudnú 
cyklistické pruhy a samozrej-
me svoje miesto budú mať 
chodci. Upokojenie spočíva v 
tom, že zmenšujeme plochy 
mobilnej dopravy v prospech 
verejného priestoru tak, aby 
mali viac priestoru chodci, ze-
leň, cyklisti... Aj vzhľadom na 
to, že sa vytvára nová kvalita 
premostenia cez Dunaj v po-
dobe mostu, musíme koridor 
Štúrovej ulice musíme vyriešiť 
tak, aby sme umožnili pohodl-
ný prechod peších a cyklistov. 

(rl)

Do júna môžete 
pripomienkovať územný plán
Od konca apríla môžu 

Bratislavčania posie-
lať pripomienky k jednotli-
vým návrhom zmien a do-
plnkov územného plánu. 
Ide v poradí o štvrtý zásah 
do územného plánu mesta 
z roku 2007. 
 V zmenách a doplnkoch 
nájdeme aj zmenu funkčného 
využitia zóny medzi ulicami 
Prievozská, Bajkalská, Plyná-
renská a Prístavná, známu ako 
Mlynské nivy – západ, kde 
má na území bývalej priemy-
selnej zóny vyrásť komplex 
s bývaním, kanceláriami či 
občianskou vybavenosťou. V 
materiáli tiež nájdeme naprí-
klad aj podnet na „ochranu 
siluety a panorámy“ mesta, v 
ktorom sú presne vymedzené 
pohľady na viacero pamiatok 
či bratislavských dominánt, 
ktoré majú zostať zachované. 
Zmeny sa budú týkať naprí-
klad aj reklamy. Po novom 
mesto navrhuje územným 
plánom zakazovať reklamu 
na strechách objektov, na stĺ-
poch verejného osvetlenia, na 
výtvarných dielach, drobnej 
architektúre a na zeleni. Tak-
tiež napríklad na kovaných 

zábradliach pavlačí, balkónov 
a loggií, ale aj v polohách, kto-
ré by obmedzovali pohľad na 
hodnotnú architektúru objek-
tov. „V mestskej časti Ružinov 
je navrhnutá funkčná úprava 
v lokalite Rohlík, kde sa má 
zmeniť zastaviteľné územie 
na zelenú plochu. Vo verejne 
prístupnom materiály je aj 
podnet na vytvorenie dvoch 
oddychových, zelených zón 
vo Vrakuni,“ informoval ria-
diteľ kancelárie primátora 
Ľubomír Andrassy. Pri schva-
ľovaní dokumentu mestským 
zastupiteľstvom sa objavilo 
viacero pochybností o pripra-
venosti dokumentu. Poslanci 
vyčítali napríklad pridávanie 
podnetov bez vedomia za-
stupiteľstva. Nakoniec však 
dokument vzali na vedomie. 
Verejné prerokovanie zmien a 
doplnkov bude 2. júna 17.00 v 
Zrkadlovej sále Primaciálneho 
paláca. Do 6. júna môže každý 
svoje podnety a pripomienky 
zasielať na adresu okus@bra-
tislava.sk. Zmeny a dopln-
ky 04 nájdete na stránke 
Bratislavy, presný odkaz 
nájdete aj na našom webe. 

(bak, pj)

INZERCIA
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GRAFIKY, KRESBY A MAĽBA
Galéria F7, Františkánske nám. 7

13. - 31. mája
Otvorené: utorok - sobota 15:00 - 19:00 hod.

INZERCIA

17. máj

72 hodín

Hlavná stanica v Bratislave 
premení na centrum marató-
nu dobrovoľníctva. Priesto-
rom Hlavnej stanice sa denne 
prejde viac ako 70 000 ľudí. 
„V rámci nášho projektu sa 
chceme zamyslieť nad tým, 
aký obraz o našom meste náv-
števníkom ponúka a malými 
vylepšeniami ukázať, že je to 
priestor, ktorému treba veno-
vať špeciálnu pozornosť. Pro-
stredníctvom aktivít priamo 
pred budovou Hlavnej stani-
ce chceme otvoriť aj verejnú 
diskusiu o minulosti a budúc-
nosti tohto miesta,“ približuje 
výber miesta organizátor pro-
jektu Ondrej Gallo. 

Bratislava, od 10:00

17. máj

Noc múzeí a galérií

Populárne podujatie a Noc 
múzeí a galérií sa v tomto roku 
uskutoční 17. mája. Múzeá a 
galérie pripravia opäť bohatý 
program, ktorý nebude len o 
výstavách. Program na www.
muzeum.sk. 

Bratislava, 10:00 

18. máj

Jana Kirschner - 

Moruša Biela tour 

2014
Po úspešnom minuloroč-
nom turné majú fanúšikovia 
poslednú príležitosť naživo 
počuť skvelý album „Moruša 
Biela“. Najpredávanejšie CD 
roka 2013 vysoko ohodnotili 
slovenskí aj českí kritici a ašpi-
ruje na medzinárodné ocene-
nia! Na špeciálnom koncerte 
pokrstí Jana Kirschner limi-
tovanú edíciu vinylovej platne 
„Moruša Biela“. Zberateľská 
rarita vychádza v limitova-
nom náklade 500 kusov, ktoré 
sú očíslované a podpísané sa-
motnou speváčkou. 

Ateliér Babylon, 20:00

18. máj

Milá míľa
19. ročník obľúbených bežec-
kých pretekov je vhodný pre 
všetkých záujemcov, od detí 
po veteránov, od trénovaných 

atlétov po „lamákov“ – ľudí, 
ktorí ešte v živote nebežali. 
Beh je vypísaný pre všetky ve-
kové kategórie vrátane detskej 
a lama-kategórie (úplných 

začiatočníkov), súčasťou je 
aj súťaž družstiev a špeciálna 
disciplína: šprint do schodov. 
Beh je mimoriadne fotoge-
nický, príjemný, výborne zor-
ganizovaný, dotovaný krás-
nymi pohármi a hodnotnými 
vecnými cenami. Je to jediný 
pretek v Chránenom areáli na 
Slovensku. V centre preteko 
– v Horárni Horský park je k 
dispozícii kompletná infraš-
truktúra. 

Horáreň - Horský park, 10:00

18. máj

Na dostihy aj v máji
Prvá klasická skúška anglic-
kého plnokrvníka - 22. Jarná 
cena kobýl Rádia Expres s 
celkovou dotáciou 21.000 € 
(rovina Listed na 1700 m, 3r, 
21 prihlášok). Pripravené sú 
aj dve roviny I. kategórie – 28. 
Veľká májová cena pre 4-roč-
né a staršie kone (2400 m) a 
25. Prípravná cena pre 3-roč-
né a staršie kone na 1200 m. 
Počas dostihov sa v sprievod-
nom programe predstaví Aka-
démia írskeho tanca Avalon a 
počas dostihov sa deti môžu 
povoziť na koníkoch.

Závodisko Petržalka, 14.00

19. máj

Felvidék - Horná 

zem

Felvidék - Horná zem, Sloven-
sko / Česko, 2014, 74 min.
Magisterský fi lm, ktorý sa vy-
dal po stopách rodinnej his-
tórie a po dosiaľ nevypoveda-
ných krivdách.
Scenár, réžiu a animáciu má 
na svedomí Vladislava Plan-
číková. Zozbierala príbehy ge-
nerácie, ktorej osudy zmenili 
drsné rozhodnutia politikov 
po 2. svetovej vojne na ná-
rodnostne zmiešanom území, 
a dala im unikátnu podobu 
animovaného dokumentu. Čo 
nedokážu rozpovedať sved-
kovia doby či fi lmové archívy, 
dopovedia animované prí-
behy. Podmanivá hudba Jany 
Kirschner dodáva autorkinmu 
rozprávaniu nezvyčajnú in-
tenzitu.

Artkino Za zrkadlom, 20:00 

19. - 23. máj

Týždeň 

zodpovedného 

podnikania 2014

Filmy a diskusie o požičiavaní 
namiesto nakupovania, plyt-
vaní jedlom i o zodpovedných 
produktoch. Prináša Nadácia 
Pontis a Business Leaders Fo-
rum. O zodpovednej spotre-
be, produktoch, ktoré dávajú 
viac a o podnikaní, ktoré má 
zmysel. Tohtoročný Týždeň 
zodpovedného podnikania je 
najmä o druhej strane mince. 
Akú moc máme my, spotrebi-
telia, v našich peňaženkách? 
Môže sa aj vďaka našim ma-
lým každodenným rozhodnu-
tiam zmeniť svet k epšiemu?
Diskusie moderuje Juraj 
„Šoko“ Tabaček.
Stará Tržnica, program: www.

cee-csr-summit.eu

20. máj
Etikoterapia 

- kráľovná 

sebauzdravenia

Čo je etikoterapia? Intuitívny 
životný sebakoučing. Metó-
da, ktorá sebapoznávaním 
odhaľuje príčiny ochorení, 
nehôd a úrazov v narušených 
vzťahoch. Vyliečením vzťahov 
k sebe, k iným ľudom a k ži-
votnému prostrediu v ktorom 
človek žije sa sám lieči aj na 
fyzickej úrovni. Len rozpo-
znanie príčin toho, čo nám 
bráni byť zdraví, šťastní, spo-
kojní nám umožňuje tento 
stav dosiahnuť. Lektor: Mgr. 
Vladimír Červenák, etikotera-
peut a životný kouč
Staromestské centrum kultú-

ry a vzdelávania, 18:30

22. máj

René Lacko & 

DownTown Band

René Lacko patrí k popred-
ným domácim bluesovým 

muzikantom. Mnohým je 
známe, že v roku 1996 si z 
USA priviezol cenu za druhé 
miesto na povestnom Jimi 
Hendrix Festivale. Zasväte-
nejší budú Reného poznať ešte 
z čias hard-rockovej skupiny 
Big Bang, ktorá vydala album 
Th e Jolly Joker, ale dosť rýchlo 
sa rozpadla. S kapelou Down 
Town Band už 7 rokov hrávajú 
po kluboch.

Hlava 22, 20:00

24. – 25. máj

Absolventská 

prehliadka 

študentov VŠMU 

2014
Absolventská prehliadka štu-
dentov VŠMU je víkendová 
akcia plná umenia, absolven-
tov, profesionálov, dobrého 
jedla, príjemnej atmosféry, 
tak trochu rozlúčky so ško-
lou a samozrejme zábavy. 
Jedinečnosť Absolventskej 
prehliadky študentov VŠMU 
spočíva najmä v koncentrá-
cii budúcich čerstvých ab-
solventov a profesionálov z 
umeleckej brandže na jednom 
mieste. Cieľom prehliadky je 
umožniť absolventom vstúpiť 
do profesionálneho pracov-
ného života a zorientovať sa v 
súčasnej situácii na trhu pra-
covných príležitosti a zároveň 
dať pozvaným hosťom mož-
nosť „uchmatnúť“ si spomedzi 
absolventov nových potenci-
álnych kolegov.
Budovy VŠMÚ (Svorado-
va, Ventúrska, Zochova), 

program: www.divadlolab.sk

25. máj

Májové dostihy 

pokračujú
V nedeľu (zač. 14,00 hod.) si 
svoje sily zmerajú 3-ročné 
kobyly a žrebce v 22. Veľkej 
jarnej cene STAROPRAMEN 
(rovina Listed na1700 m, 18 
prihlášok, 21.000 €), nemenej 
zaujímavá bude aj 22. Jarná 
míľa (rovina I. kategórie na 
1600 m pre 4-ročné a star-
šie kone). V sprievodnom 
programe sa predstavia žiaci 
ZUŠ Jána Albrechta, pre náv-
števníkov sú pripravené rôzne 
gurmánske špeciality a počas 
dostihov sa deti môžu povoziť 
na koníkoch.

Závodisko Petržalka, 14.00

26. máj

Lucie

Najslávnejšia česká kapela 
predchádzajúcich dvadsiatich 

rokov sa vracia a po desaťroč-
nej prestávke svojim fanúši-
kom predstaví najdôležitejšie 
skladby svojej dlhoročnej 
úspešnej kariéry. Skupina 
Lucie v pôvodnej zostave Da-
vid Koller, Robert Kodym, 
P.B.CH. a Michal Dvořák, už 
v týchto dňoch pracuje na 
prípravách koncertov, v rám-
ci ktorých vráti na koncert-
né pódiá svoje najväčšie hity. 
Skupina Lucie získala ocene-
nie na 20. ročníku vyhlaso-
vania hudobných cien Anděl 
v roku 2010, kde po rokoch 
prvýkrát na verejnosti spo-
ločne prišli Michal Dvořák, 
Robert Kodym, David Koller 
a P.B.CH., aby prevzali ceny 
za Album dvadsaťročia (Čer-
ný kočky mokrý žáby, 1994), 
Skupina dvadsaťročia a aj ab-
solútne ocenenie českých kri-
tikov Interpret dvadsaťročia.
Zimný štadión Ondreja Nepe-

lu (Slovnaft Aréna), 19:30

26. máj

Lordi

Korešpondencia O. Wildea a 
R. Rossea, ktorú si vymieňali 
po Wildeovom prepustení z 
väzenia, kým žil v Paríži pod 
menom Sebastian Melmoth. 
V tejto korešpondencii bola 
už načrtnutá dejová osnova 
hry, charaktery jednotlivých 
lordov a čiastočne aj dialógy. 
Kreatívne dotvorený príbeh 

rozvíja dejovú líniu a dialógy 
a posúva hru do jej fi nálnej 
podoby.
Teatro Wüstenrot, 19:00

SÚŤAŽ
Súťaž Bratislavského ku-
riéra a Bratislavského hu-
dobného divadla Teatro 
Wüstenrot o dve vstupen-
ky na predstavenie Šialené 
nožničky a dve vstupenky 
na predstavenie Lordi. 

Vyhrajte dve vstupenky 
na vynikajúce predstave-
nie Lordi (26. máj), alebo 
na netradičnú kriminálnu 
komédiu Šialené nožnič-
ky (25. máj). Stačí, ak do 
20. mája správne odpo-
viete na nasledujúcu sú-
ťažnú otázku: Ktorí herci 
sa striedajú v hlavnej 
úlohe komédie Šiale-
né nožničky? Odpo-
vedajte na známy mail: 
sutaz@bakurier.sk, do 
predmetu správy uveďte: 
„TEATRO“. Na dvoch vy-
žrebovaných súťažiacich 
čakajú po dve vstupenky 
na uvedené inscenácie 
v BHD Teatro Wüstenrot. 
Nezabudnite na kontaktné 
údaje. 

28. máj

Mama žirafa, 

otec rytier
Pán Mrkvička číta z knihy 
Saše Salmela Žirafi a mama a 
iné príšery. Dozviete sa všeličo 
o rodinách, v ktorých na deti 
číhajú vydarené hrôzy - vlast-
ní rodičia. Účinkuje: Tibor 
Hujdič
Bibiana dom umenia pre deti, 

14:00
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Jožo Ráž: Karma je princíp, ktorý vo vesmíre funguje
Pri kávičke v meste sme 

sa tentoraz porozprá-
vali s lídrom skupiny Elán, 
rodeným Bratislavčanom, 
Jožom Rážom o jeho vzťa-
hu k hlavnému mestu, 
o veciach medzi nebom 
a zemou a o plánoch a no-
vinkách skupiny Elán.

Aký je váš vzťah k Brati-
slave?
Jožo Ráž: V Bratislave som 
sa narodil a toto miesto pova-
žujem za jedno z najlepších na 
život, pretože  je tu výborné 
počasie a pomerne bezpečné 
miesto, kde ľudia najdlhšie 
prežijú defi nitívnu katastrofu. 
Slovensko-moravské pome-
dzie je jeden z najbezpečnej-
ších priestorov na tejto zeme-
guli. Páči sa mi tu, som tu rád 
a myslím si, že väčšie hrdin-
stvo je v Bratislave zostať ako 
odísť. 

V ktorej časti mesta ste 
vyrastali a na čo si najrad-
šej z detstva spomínate? 
Jožo Ráž: Vyrastal som pri 
kine Dukla, dnešná Ymca, 
na Povrazníckej ulici. Bola to 
divoká štvrť, bandy sa mlátili 
medzi sebou. Ja som mal len 
jedného kamaráta a všetci sa 
bili so všetkými a nás bili všet-
ci. Ale keď som začal chodiť 
na karate, biť ma prestali... Na 
základnú školu som chodil na 
Karpatskú ulicu, neskôr na 

Bajkalskú, v ktorej bola rozší-
rená výučba anglického jazy-
ka. Už tam som stretol moju 
terajšiu manželku s ktorou sa 
poznám asi 40 rokov. 

Ako vnímate rozvoj Bra-
tislavy, čo sa vám na nej 
páči a čo by ste na nej 
zmenili?
Jožo Ráž: Bratislavský re-
gión je veľmi perspektívny, 
čaká ho obrovský rozmach 
a výstavba, ktorá už aj všade 
vôkol beží. Vadí mi, že to beží 
bezmyšlienkovite a všade vy-
rastajú sklobetónové monštrá 
a dobré a staré veci sa búrajú. 
Vzhľad mesta sa mení a poma-
ly sa tu prestávam vyznať. Keď 
ma vyložíte niekde v Petržal-
ke, tak netraf ím domov... Bolo 
by dobre, keby hlavný archi-

tekt mesta ten rozvoj viac 
strážil, aby sa výstavba vyvíja-
la zmysluplne a pekne. 

V niektorých vašich vy-
jadreniach spomínate také 
pojmy ako karma, osud a 
podobne.  Aká je vaša ži-
votná fi lozofi a?
Jožo Ráž: Karma je princíp, 
ktorý vo vesmíre funguje – 
všetko, čo sme vyslali sa vráti. 
Všetko dobré, čo  urobíte sa 
vám vráti ako dobré a naopak, 
všetko zlé, čo urobíte sa vám 
zasa ako zlé vráti. Je to veľmi 
tvrdý zákon vesmíru. Nemusí 
sa vám to vrátiť ešte v tomto 
živote, ale určite sa to všetko 
vráti. Takže je potrebné veľmi 
uvážlivo konať. Filozofi cky 
som vychovaný ako kresťan 
katolík a verím v Boha, ale 
keby som mal defi novať svoj 
svetonázor, tak si myslím, že 
som skôr budhista.

V čom konkrétnom vás 
budhizmus tak oslovuje? 
Jožo Ráž: V tom že je prag-
matický, že nepotrebuje boha 
k svojej fi lozofi i a tvrdí,  že 
všetko sa deje tu a teraz a zod-
povednosť je na nás. Ja som 
sa venoval aj psychotronike a 
podobným veciam a ovládam 
napríklad aj mágiu. Od isté-
ho času som sa jej ale prestal 
venovať. A viem, že mágia je 
len jedna. Nie je ani čierna, 
ani biela. Podľa toho ako sa 

používa, sa označuje ako biele 
a čierna. Ľuďom, ktorí sa tým 
zaoberajú, by som chcel dať 
radu - dávajte si pozor! Prirov-
návam to k elektrickým televí-
zorom, ktoré kedysi existovali. 
Keď im niečo rušilo obraz, tak 
ste ich pobúchali alebo siahli 
dovnútra, potriasli nejakou 
súčiastkou a niekedy sa to aj 
podarilo opraviť... ale mohlo 
vás to aj zabiť! Kto sa zaoberá 
mágiou, nech si dáva bohov-
ský pozor, aby nedopadol zle! 

Čo v súčasnosti robí Elán, 
čo pripravuje táto legen-
dárna skupina? 
Jožo Ráž: Tento rok pripra-
vujeme nové cédéčko, ktoré 
by malo byť hotové v lete. Plá-
nujeme turné koncertov Elán 
Best of 2, kde základné nóvum 
bude, že do kapely priberáme 
dychovú sekciu, čo bude pre 
nás aj publikum vážna zmena. 
No a dúfam, že sa nám bude 
dariť. Máme veľké plány, ale 
aj ťažký život, keďže dnes je s 
hudbou zarábať peniaze veľmi 
ťažké. Prečo? Pretože autorské 
práva nie sú chránené a okam-
žite vám všetko ukradnú... keď 
vydáme cédečko, tak predáme 
len to, čo predáme za prvé tri 
dni. Potom to už prevezmú 
piráti a my sme na suchu. Tak-
že nepokryjeme ani náklady a 
naše koncerty sú drahé, takže 
hráme málo. 

Robert Lattacher

Štvrtkový večer vína bude 
v znamení swingu
Milovníci vína si prídu na 

svoje 22. mája, kedy sa 
na Bratislavskom hrade bude 
konať už druhý ročník obľúbe-
nej akcie Štvrtkový večer vína. 
Na podujatí, ktoré návštevní-
kom prináša festival Kultúr-
ne leto a Hradné slávnos-
ti Bratislava 2014, budete 
môcť ochutnať lahodné vína 
zo Slovenka, Čiech, Španiel-
ska, či ďalekého Grécka. A to 
nie je všetko! Pri degustovaní 
výborných vín si môžete vy-
počuť skvelú swingovú hudbu 
z 30. a 40. rokov 20. storočia 
v podaní skupiny SwinGang a 
speváčky Kristíny Prekopovej. 
Nenechajte si ujsť výnimočnú 
atmosféru Bratislavského hra-

du s nezabudnuteľným výhľa-
dom na Bratislavu s pohárom 
kvalitného vína! Podujatie je 
súčasťou Slovak Food festiva-
lu a začína sa o 17:00 hod. 

(bak)
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BRaK, teda Bratislav-
ský knižný festival, 
je prvým ročníkom 
podujatia, ktoré na 
prelome mája a júna 
predstaví v hlavnom 
meste to najlepšie z 
tvorby spisovateľov, 
ilustrátorov, knižných 
grafi kov a typografov 
zo Slovenska a okoli-
tých krajín.
 V priestoroch Pisz-

toryho paláca nás počas 

troch dní čaká okrem 

predajnej výstavy kníh 

desiatok malých a stred-

ných vydavateľstiev zo 

Slovenska, Českej Re-

publiky, Poľska, Maďar-

ska a Ukrajiny, aj bohatý 

sprievodný program. Na 

celý program v Pisztoryho 

paláci je vstup voľný. 

 Zahraničnými hosťami 

festivalu z radov spisovate-

ľov budú pražský románo-

pisec a fi lozof Michal Aj-

vaz, ukrajinský autor Taras 

Prochasko a poľský novi-

nár a publicista Ziemowit 

Szczerek.

 Okrem autorských 

stretnutí, čítačiek, výstav a 

diskusií sa vo festivalových 

priestoroch uskutoční aj 

viacero divadelných pred-

stavení a tvorivých dielní – 

v nedeľu 1. júna so zvlášt-

nym dôrazom na detského 

čitateľa. Deti sa budú môcť 

s Martinou Rozinajovou 

naučiť ako vzniká kniha, 

vypočuť si Roba Rotha čí-

tajúceho Hlbokomorské 

rozprávky, alebo preces-

tovať svet za 1,5 hodiny 

s českými hosťami Alžbe-

tou Zemanovou a Magda-

lénou Rutovou.  

 Chýbať nebude ani 

hudobná zložka festivalu 

s dôrazom na literárne 

prepojenie. Na úvodnej 

zahrievačke 29. mája v KC 

Dunaj zahrajú bratislavskí 

urbánni poeti Kosa z nosa 

a košickí „mluvčí městské 

poetiky“ Kolowrat. Počas 

štvrtkovej zahrievačky sa 

predstaví aj kultový Lite-

rárny cirkus KK Bagalu, 

kde prečítajú ukážky z pri-

pravovaných kníh Agda 

Bavi Pain, Tomáš Ulej, Má-

rius Kopcay a Laco Kera-

ta. V sobotu v A4 – nultý 

priestor zahrá aj projekt 

NE:BO:DAJ so špeciálnym 

hosťom Jánom Boleslavom 

Kladivom. 

 V Pisztoryho paláci sa 

knihy predstavia v širo-

kej palete žánrov – chýbať 

nebude beletria, poézia, 

dráma, odborná a umeno-

vedná literatúra, autorská 

kniha, komiks, ani tvorba 

pre deti. Súčasťou sú dis-

kusie a prednášky renomo-

vaných knižných grafi kov 

(Pavol Bálik), prekladateľov 

(Marek Brieška), ilustráto-

rov (Juraj Horváth). Dob-

rým základom pre budúcu 

tradíciu je aj účasť Krakova 

– tohtoročného hosťujú-

ceho mesta festivalu - kto-

Súťaž

Hrajte o balíčky kníh z vydavateľstva KK Bagala, lístky 

na koncert Kosa z nosa a Kolowrat alebo na koncert 

NE:BO:DAJ. 

Čo znamená KK v názve vydavateľstva KK 
Bagala? Odpovede posielajte do 26. mája na 
sutaz@bakurier.sk.

rý patrí medzi sedem nositeľov titulu UNESCO 

mesto literatúry. Festival potrvá od 29. mája 
do 1. júna, presný program na www.brak-
festival.sk.

SÚŤAŽKoniec mája v Bratislave patrí knihám – čo ponúka festival BRaK?

Pozývame vás na deň otvorených dverí, 
kde si pozriete ako sa býva v Slnečniciach. 

Príďte sa presvedčiť s celou rodinou, aký 
krásny môže byť život plný pohody.

slnecnice.sk

22. – 24. mája
10.00 – 19.00 hod.

VOLÁ VÁS MIESTO 
       PRE KRÁSNY ŽIVOT

DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ

Bratislavský kraj by potreboval 3 až 5 nových škôlok ročne
Obce a mestá opakova-

ne hlásia nedostatok 
miest v materských škôl-
kach. Hrozí, že na jeseň 
sa do škôlok nedosta-
ne od 1500 do 2000 detí. 
O možných riešeniach 
tejto situácie sme sa roz-
právali s koordinátorom 
projektu Naša škôlka- 
náš kraj Petrom Húskom 
z Bratislavského samo-
správneho kraja.  

Koľko je v kraji mater-
ských škôlok a aké sú ich 
kapacity?
- Do 211 škôlok nám chodí 

takmer 20 tisíc detí. Presnej-

šie je to v priemere 94 detí na 

škôlku. To je ofi ciálny údaj za 

rok 2012.

Je v iných krajoch zásad-
ne iná situácia?
- Bratislavský kraj sa líši 

azda v dvoch ukazovateľoch. 

Napriek tomu, že patrí poč-

tom obyvateľov medzi menšie 

kraje, počtom detí v škôlkach 

je na skoro rovnakej úrovni 

ako Košický a Prešovský kraj. 

V čom je ale úplne rozdielny 

je v priemernom počte detí v 

škôlke. V našom kraji navšte-

vuje jednu škôlku priemerne 

94 detí, v Prešovskom je to 44, 

Trnavskom 54 a v Žilinskom 

napríklad 60 a podobne. Iný-

mi slovami škôlky v našom 

kraji sú veľkokapacitnejšie.

Čo to znamená?
- Podľa skúseností, samo-

správa v našom kraji rozši-

ruje skôr existujúce kapacity 

škôlok prístavbami alebo jed-

noducho zväčšovaním plôch 

v existujúcich škôlkach. Po-

pulácia klesá ale v našom kraji 

pribúdajú satelitné mestečká 

a obce sa rozrastajú o obyva-

teľov, ktorí sem prichádzajú 

z iných regiónov za prácou 

a časom sa tu usadia. Rastie 

tlak na dostupnosť a kvalitu 

verejných služieb a takými sú 

aj zariadenia pre deti v pred-

školskom veku.

Prečo nemá samospráva 
priestory alebo budovy 
pre škôlky? 

- Na nové budovy nemá pe-

niaze, nemôže na ich výstavbu 

alebo rekonštrukciu čerpať 

eurofondy, respektíve nevy-

užité budovy už skôr predala 

a má problém s priestormi 

a umiestnením detí. Ročne 

nám pribudne v kraji jedna 

maximálne dve škôlky. Potre-

bovali by sme na nejaké obdo-

bie aspoň 3-5 ročne.

Ako nedostatok miest 
chce riešiť Bratislavský 
kraj?
- Škôlky sú v kompetencií 

obcí a miest. Kraj nemá am-

bíciu nahrádzať túto agendu. 

Nie je nám však ľahostajná si-

tuácia, keď rodičia , ktorí žijú 

na území kraja nemajú kam 

umiestniť dieťa pre nedosta-

tok miest. Táto skutočnosť im 

sťažuje pozíciu v zamestnaní. 

Málo miest v škôlkach má širší 

rodinný dopad a kontext. Kraj 

má zo zákona zlepšovať život 

obyvateľov vo svojom území. 

O to sa cez dotačný mecha-

nizmus snažíme. Prostredníc-

tvom neho môže samospráva 

na zvýšenie kapacít v škôlke 

získať medzi 4 až 8 tisíc eur. 

Veríme, že aspoň časť z nepri-

jatých detí sa podarí nakoniec 

do škôlok prijať.

O koľko detí viac by sa 
mohlo dostať do škôlok?
- Ak vychádzame zo skúse-

nosti z minulého roka, tak by 

to mohlo byť o približne 400 

detí.  Je to však zložité, pretože 

len Petržalka hlási, že by po-

trebovala presne 400 nových 

miest pre škôlkarov. Nedo-

statok miest je ale vo väčšine 

obcí a mestských častí v kraji. 

V minulom roku sme registro-

vali 28 žiadostí, v tomto roku 

je to až 80. Nárast je obrovský. 

Zjednodušene sa dá povedať, 

že skoro každá mestská časť 

mesto a obec v kraji požiadali 

o dotáciu na škôlku.

Existuje nejaké zásadné 
riešenie tejto situácie?
- Neviem, o žiadnom uni-

verzálnom. To, čo pozorujeme 

priamo v obciach a mestách je 

väčšia zodpovednosť staros-

tov za zlepšovanie tejto situ-

ácie. Snažíme sa v rámci in-

tegrovaných stratégií docieliť 

aby v budúcnosti samospráva 

v našom kraji mohla získať 

prostriedky z fondov EU aj 

na škôlky. Kraj môže okrem 

toho v budúcnosti poskytnúť 

na tento účel niektoré nevy-

užité budovy. Musíme však 

predvídať aj do budúcnosti. 

Namiesto škôlok môžeme nie-

kedy v budúcnosti potrebovať 

domovy pre seniorov

Peter Húska
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OPERÁCIA ŠEDÉHO 
ZÁKALU ZADARMO
 Vyšetrenie bez výmenného lístka
 Operácia bez čakacej lehoty
 Nadštandardné služby
 Obedové menu k operácii ZADARMO

Bezplatná telefónna linka 0800 105 555

www.veni-vidi.sk

INZERCIA

Zá
hr

ad
ká

rs
ky

 s
ve

t

INZERCIA

Komplexná starostlivosť o Vašu záhradku. 
Pravidelná starostlivosť o malé záhradky 

i o veľké záhrady počas celého roka.
Letná a zimná údržba aj pre bytové spoločenstvá.

Tel. 0917 539 527 Happygardens

09 l 2014

V máji nám kvitne celá 

okrasná záhrada, máme 

už takisto zakvitnuté aj ovoc-

né stromy. Pod kvitnúcimi 

stromami prekypríme pôdu, 

pravidelne odstraňujeme 

burinu a polievame. Stromy 

prihnojujeme komplexným 

hnojivom a tiež fosforečným 

hnojivom na podporu tvor-

by plodov. Robíme postreky 

proti voškám, obaľovačom a 

cicajúcim škodcom.  Máj je 

vhodný na výsadbu okras-

ných drevín, popínavých 

rastlín, dvojročných trvaliek, 

byliniek a letničiek, kto-

ré sme nestihli vysiať  skôr. 

Po odkvitnutí okrasných 

cibuľovín, ako sú narcisy 

alebo tulipány, odstrihneme 

kvetovú stonku asi 3-5 cm 

pod kvetom. Listy nestrihá-

me.  V máji striháme (tvaru-

jeme) živé ploty. Pravidelné 

strihanie výhonkov má pozi-

tívny vplyv na rast a zahusťo-

vanie živého plotu. V zeleni-

novej záhrade po 15. máji už 

môžeme vysievať všetko, aj 

teplomilné plodiny. Koncom 

mája už zberáme úrodu sko-

rej zeleniny, ako sú reďkovky 

alebo hlávkový šalát.

Tipy a rady: Pestovanie by-

liniek či už v kvetináči alebo 

v záhone je príjemné spestre-

nie a pochúťka pre každého. 

Môžeme si ich dopestovať 

priamo zo semien alebo kúpiť 

už predpestované v kvetináči.  

Pri vlastnom pestovaní potre-

bujeme výsevný substrát, do 

ktorého semienka vysejeme 

a zalejeme. Väčšina byliniek 

potrebuje slnečné miesto, 

nie však na priamom slnku. 

Akurát mäta alebo meduňka 

môže byť aj v polotieni. Ak 

pestujeme v kvetináči, tak 

pozor na preliatie, ktoré viac 

poškodí ako pomôže. Na dno 

kvetináča dajte štrk  alebo ka-

mienky, aby korene neboli vo 

vode a na to substrát. Zasiate 

semienka musíme udržovať 

v teple a substrát musí byť 

mierne vlhký, pozor však 

na premokrenie. Bylinky sú 

trvalky (mäta, rozmarín) 

alebo jednoročné (bazalka). 

Pre začiatočníka sú jedno-

duché na pestovanie bylin-

ky ako sú bazalka, tymián, 

mäta, petržlenová vňať, ale 

aj iné ako napr. žerucha, li-

gurček a saturejka .

Bylinky pravidelne odtrhá-

vame, vďaka tomu budú rásť 

hustejšie. 

Veľa zdaru do pestovania a 

chuti pri jedle.  

„Záhradkársky svet .“

Ing. Radovan Tomko 

Happygardens                

Myška nie je líška v Bratislavskom 
bábkovom divadle

Bratislavské bábkové 
divadlo uvedie insce-

náciu MYŠKA  NIE  JE LÍŠ-
KA, podľa knižky českej 
autorky detských kníh Ivy 
Procházkovej  Myši patří 
do nebe.
 Zámerom bolo na pod-
klade knihy vytvoriť pútavú a 

podnetnú inscenáciu určenú 
deťom vyššieho predškol-
ského veku a deťom prvého 
stupňa základných škôl. Zá-
roveň predostrieť detskému 
divákovi zaujímavý problém, 
o ktorom možno často, alebo 
dokonca vôbec nepremýš-
ľajú. Inscenácia by  ich mala 

vyprovokovať k úvahám. Nie 
o smrti, ale o živote. O ste-
reotypoch, ktoré sú v nás 
zakódované a podľa kto-
rých si volíme priateľov a 
nepriateľov. 
Plánovaná premiéra: pia-
tok, 23. máj 2014 o 18:00 
hod.

(rl, red)

Program BBD na 
Medzinárodný deň 
detí 31. 5. -1. 6. 2014

31.mája, sobota
10:00 hod. 
Červená Čiapočka v parku  
oproti  BBD, vstup  voľný, 
v  prípade zlého počasia vo 
foyer BBD
14:30 hod. Opice  z našej  
police javisko BBD                                                                                   
vstupné: 3,00 €
17:00 hod. Gašparko s Ku-
bom v Kristáľovom kaštieli 
v parku  oproti  BBD, vstup 
voľný, v prípade zlého po-
časia vo foyer BBD

1.júna, nedeľa
10:00 hod. Opice z našej  
police javisko BBD
vstupné: 3,00 €
15:00 hod. Lopta Hopta 
v parku  oproti  BBD, vstup 
voľný, v prípade zlého 
počasia vo foyer BBD
16:30 hod. Tvorivé  popo-
ludnie s Cirkusovou školou 
v parku oproti  BBD, vstup 
voľný, v prípade zlého po-
časia sa bude hrať Zaseknu-
tá bundička, javisko  BBD 
o 17.00 hod., vstup voľný

(red)

Nevyhadzujte 
knihy - darujte ich nám

kontakt 0907 701 786

Mestská časť 
Bratislava-Staré Mesto

oznamuje zámer uzatvorenia 
zmluvy o koncesii na 

služby dodávky tepla a 
modernizácie kotolní pre 
ZŠ na Mudroňovej ul. 83 

v Bratislave a ZŠ s MŠ Dr. 
Milana Hodžu na Škarniclovej 
ulici 1 v Bratislave na základe 

obchodnej 
verejnej súťaže

Podmienky obchodnej verejnej 
súťaže budú zverejnené na inter-
netovej stránke www.staremesto.
sk dňa 9.5.2014 a k nahliadnutiu 
či poskytnutiu ďalších informá-
cií u Mgr. PhDr. Štefana Jašku, 
Miestny úrad mestskej časti 
Bratislava-Staré Mesto, Vajan-
ského nábr.3, 814 21 Bratislava, 
č. dverí 201 alebo na tel. č. 
02/59 246 324.

INZERCIA

INZERCIA

Vyhrajte 
vstupenky na 
koncert MOB
Metropolitný orchester Brati-
slava a Bratislavské kultúrne a 
informačné stredisko pozývajú 
záujemcov na májový koncert 
2. koncertnej sezóny Metro-
politného orchestra Bratislava, 
ktorý sa uskutoční 18.5.2014 
o 17:00 hod. v Mestskom 
divadle P. O. Hviezdoslava 
(Laurinská 19, Bratislava). 
Koncert je tentoraz s mot-
tom “Máj, lásky čas - láska 
v operete” a prinesie naj-
krajšie melódie, ktoré venovali 
autori večnej téme operety – 
láske. Sólisti sú naslovovzatí 
odborníci – manželia Janka 
Drahovzalová-Hoštáková a 
Jan Drahovzal - sólisti Ná-
rodního divadla morav-
skoslezského v Ostrave. 
MOB vedie Dušan Štefánek. 
Na všetkých návštevníkov 
čaká sladký bozk od fi rmy Fi-
garo.
Súťažná otázka: Ako sa 
volá riaditeľ Národního 
divadla moravskoslez-
ského? Odpovedajte do 16. 
mája do 17,00 hod. na mail: 
sutaz@bakurier.sk, do pred-
metu správy napíšte: „MOB“. 
Ďakujeme. Dvoch súťažiacich 
budeme kontaktovať mailom 
v piatok večer. 
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Kľúčom ku kolaudácii 
je energetický certifikát 

Ak sa púš ate do stavby vlastného 
rodinného domu alebo nejaký rekon-
štruujete, povinnosti vlastni  energe-
tický certifikát sa nevyhnete. Aj ke  
ide o povinnos , energetický certifikát 
je dôležitým dokumentom na správny 
odhad budúcich nákladov na býva-
nie. Hovorí o tom, do akej miery je 
váš dom hospodárny, a zistíte aj, kde 
môžete energetické vlastnosti ešte 
zlepši . V aka ZSE môžete získa  
energetický certifikát za bezkonku-
ren nú cenu.

OBĽÚBENOSŤ SLUŽBY 
ZSE ASISTUJE RASTIE
Zabuchnuté dvere, rozbité okno i 
prasknutý radiátor? Do 2 hodín mô-
žete ma  na mieste havárie elektri-
kára, plynára, inštalatéra alebo iného 
majstra. Sta í iba telefonát na jedno 
telefónne íslo. Služba ZSE Asistuje 
je zákazníkom, ktorí si ju objednali, 
k dispozícii 24 hodín denne na non-
stop linke 0850 646 646. Za opravy 
pri havárii alebo pri zablokovaní dverí 
pritom až do výšky 150 eur neplatí-

te. Doteraz takto v aka službe ZSE 
Asistuje zákazníci ušetrili 55 000 eur. 

JEDNODUCHŠIA ORIENTÁCIA VO FAKTÚRE
Faktúra za energie asi málokoho 
poteší, iste sa však zhodneme, že 
jej chceme rozumie .

Nové vyú tovacie 
faktúry od ZSE sa 
vám budú íta  ah-
šie. Ke že faktúra 

od dodávate a je naj astejšie prijí-
maný dokument, zákazníkovi ve a 
napovie o snahe poskytova  mu o 
najlepší servis. Dodávate  elektriny 

a plynu ZSE práve z tohto dôvodu 
od 1. 1. 2014 upravil a spreh adnil 
svoje vyú tovacie faktúry za do-
dávané komodity. Všetky dôležité 
údaje ako finan né vyrovnanie, har-
monogram platieb a alšie dôležité 
upozornenia teraz zákazníci nájdu 
preh adne usporiadané na prvej stra-
ne. Podrobnejšie vysvetlenie nájdete 
v priloženom letáku k faktúre alebo 
na www.zse.sk.

OTVORENÍ ZMENÁM K LEPŠIEMU

Radi si svoje záležitosti vybavuje-
te osobne? Rozumieme vám. Roz-

šírené otváracie hodiny a ponuku 
nových služieb so zaujímavými 

z avami môžete teraz o akáva  vo 
vynovených ZSE Centrách. Zastavte 
sa vtedy, ke  vám to bude najviac 
vyhovova . Sme tu pre vás v pon-
delok a v stredu 8.00 – 18.00 h, 
v utorok, vo štvrtok a v piatok 8.00 
– 17.00 h.

Vitajte v klube a užívajte 
si výhody naplno
Výhodné nákupy, relax a zábava 
i z avy na stavebný materiál, 

technické zariadenia a vybave-
nie do rodinného domu, to všetko 
je k dispozícii zákazníkom ZSE 
v aka ZSE Klubu.

Ak odoberáte plyn alebo elektrinu 
od ZSE, za nite využíva  aj výhody, 
ktoré vám z toho plynú. Na kvalitné 
produkty a služby poskytuje ZSE 
z avy až do výšky 35 %. U partnerov 
ZSE Klubu sa dá vybra  izola ný 
materiál, vykurovacie zariadenia 
a ohrieva e vody i solárne zostavy. 

Relaxova  sa dá aj za výhodnejšie 
ceny, elektroniku zoženiete online 
so z avami alebo sa rozhodnite pre 
skrášlenie svojho bývania. By  
v klube sa oplatí.

UDÁVAME ZÁKAZNÍCKE TRENDY
Ako prví mohli 
optimálne sadzby 
a úsporu za plyn zistiť 
v mobile zákazníci ZSE. 
Už v roku 2013 sa na trhu objavila 
mobilná aplikácia od ZSE Výber 
správnej sadzby, ktorá umož uje 
optimalizova  vaše platby za elektric-
kú energiu. Zárove  poskytne preh ad 
o tom, z oho sa skladá vaša cena 
za elektrinu. Po výpo te je možné 

ihne  z aplikácie prejs  na zmenu 
sadzby kontaktovaním dodávate a 
priamo z mobilu. Aj v aka alšej 
inovácii môžu zákazníci ZSE ušetri . 
S Kalkula kou úspory plynu si ah-
ko vypo ítate výšku z avy na plyn, 
ktorú vám oproti dominantnému 
dodávate ovi poskytne ZSE. Prak-
tickos  tejto služby oceníte aj vtedy, 
ke  vám aplikácia výsledok prepo tu 
odošle aj na zadaný e-mail, aby ste 
sa k nemu mohli v pohodlí domova 
kedyko vek vráti .

Elektrina 
ešte lacnejšie
Oproti minulému roku je garanto-
vaná cena nižšia o 17  %. Zákaz-
níci však ur ite ocenia aj alšie 
z avy, ktoré môžu získa  automa-
ticky. S extra dodato nou z avou 
4 % môže po íta  každý zákazník, 
ak po as roka odoberie viac ako 
2 MWh elektriny. Sta í na stránke 
www.zse.sk vyplni  krátky formu-
lár „Chcem lacnejšiu elektrinu“. 

BEZPEČNOSŤ NA PRVOM MIESTE 
A ZĽAVA 30 % K TOMU

Poruchám a ich negatívnym ná-
sledkom sa najlepšie vyhneme ich 
predchádzaním. 

Každý, kto má doma plynový spotre-
bi , by mal da  na odporú ania odbor-
níkov a vykonáva  pravidelnú revíziu 
plynových zariadení a spotrebi ov 
aspo  raz do roka. Aj ke  povinnos  
vykona  revíziu nie je daná zákonom, 
zabezpe enie ochrany života a zdravia 
udí je prioritou. ZSE prichádza práve 

z bezpe nostných dôvodov a kvôli 
zvýšeniu dostupnosti tejto služby 
s ponukou revízie plynových zaria-
dení so z avou až 30 %. 

Viac starostlivosti 
a podstatne menej 
s tarost í  s i  môžu 

užíva  zákazníci ZSE v aka no-

vej službe ZSE Zdravie. Rýchle 
telefonické konzultácie s lekárom, 
nad štandardné ubytovanie v nemoc-
nici i nákup liekov nevládnemu 
pa cientovi po hospitalizácii spojený 
s donáškou domov sú hlavné vý-
hody zdravotných služieb pre celú 
rodinu ZSE Zdravie. Po as prvých 
6 mesiacov je služba bezplatná, ná-
sledne bude spoplatnená sumou už 
od 1,95 € mesa ne. Všetky výhody 
rozšírenej zdravotnej starostlivosti 
nájdete na www.zse.sk. 

Keď potrebuje-
te radu lekára, 
nemusíte hneď 
volať na poho-
tovosť. V poho-
tovosti je už aj 
ZSE so službou 
ZSE Zdravie.

Zákazníkom ZSE 
poradí lekár na telefóne

Skvalit ovanie služieb a snaha o vä šiu ústretovos  vo i zákazníkom pod-
nietili zmeny na kontaktných miestach, ktoré sú po novom ZSE Centrá.

BA Kurier 282x390mm.indd   1 6.5.2014   10:08
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personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 

D O S T A N E M E  V Á S  D O  S C H R Á N O K

adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta

o b c h o d @ c r o m w e l l . s k

INZERCIA

Koncept Mrs.Sporty je vhodný pre 
ženy každej vekovej kategórie. Je 
zameraný na zdravotné potreby a 
špeciálne požiadavky každej ženy. 
Napomáha zbaviť sa bolesti, pod-
poruje vyformovanie postavy, zlepší 
kondíciu a držanie tela. Zárukou 
úspechu krásy a zdravia je nájsť si 
pre seba 2 - 3 krát do týždňa 30 mi-
nút. Nepotrebujete žiadne špeciálne 
vedomosti a ani veľké skúsenosti 
vďaka individuálnej starostlivosti 
skúsenej trénerky rýchlejšie dosiah-
nete svoje stanovené ciele. 
Motivujte sa k športu a zdravému 
stravovaniu. Veď šport nie je žiaden 
luxus, ako to hovorí spoluzakladateľ-
ka tenistka Stefi  Grafová. 
U nás neplatí výhovorka nemám 
čas na seba a šport! Urobte niečo 
pre seba. Vystrihnite poukážku na 
nezáväzný skúšobný tréning a uplat-

Mrs.Sporty klub 472
Promenáda Tri Veže, Bajkalská ul.9/A
831 04 Bratislava, SK
Tel: 0911 018 343
www.mrssporty.sk

Otváracie hodiny:
Po  8 – 12 hod. a 15 – 19:30 hod.
Ut  7 – 11 hod. a 14 – 18:30 hod.
St  8 – 12 hod. a 15 – 19:30 hod.
Št  7 – 11 hod. a 14 – 18:30 hod.
Pi  8 – 12 hod. a 14 – 18:30 hod.
So  8 – 11 hod.

Sta te sa fanúšikom Mrs.Sporty Bratislava na Facebooku 
a budete dostáva  informácie o aktuálnych novinkách!

Vyskúšajte si jedine ný pocit by   t! 
30 minútový tréningový koncept 

pre ženy v každom veku v kombinácii 
s úpravou stravy. Neváhajte a vyskúšajte!

Kupón na nezáväzný 
skúšobný tréning

nite ju v niektorom Mrs.Sporty klube. 
Tešíme sa na vás!
Mrs.Sporty nájdete:
Bratislava, Promenáda Tri Veže, 
Bajkalská 9/A, Tel: 911 018 343, 

Senec, Pribinova 13,
Tel: 0902 594 404,

Nitra, Štúrova 12, tel: 0905 863 066

Banská Bystrica, Sládkovičova 7, 
tel: 0903 289 077

Stante sa šéfom svojho hoby! Pre-
berte kormidlo a založte si vlastný 
športový klub pod silnou značkou. 
Prihláste sa ako franchisový partner 
a my vám k tomu pomôžeme!
Tešíme sa na vaše žiadosti: 
Tel: +421 911 018 343 
E-mail: club472@club.mrssporty.sk

Mrs.Sporty Senec 
Pribinova 13, 
Tel.: 0902 594 404

www.mrssporty.sk

Mrs.Sporty Bratislava, Promenáda 
Tri Veže, Bajkalská ul. 9/A
Tel.: 0911 018 343

Gurmán fest bude sviatkom 
dobrého jedla rôznych kuchýň
O nadchádzajúcom 6. 

ročníku podujatia 
Gurmán Fest 2014, kto-
rý bude 30. 5. až 1. 6. na 
Dostihovom závodisku 
v Petržalke, sme sa po-
rozprávali s Radosla-
vom Nackinom - riadite-
ľom Gurmán Festivalov 
- o novinkách a zaujíma-
vostiach a o tom, ktoré 
zvučné mená prídu na 
tohtoročný festival gur-
mánov.

Ostatných päť ročníkov 
bol Gurmán Fest v cen-
tre mesta, v Medickej 
záhrade. Tento ročník 
bude na Dostihovej drá-
he v Petržalke. Prečo 
táto zmena?
 Medická záhrada bola 
úžasná a mala svoje čaro. 
No mala ja veľa nevýhod. 
Napríklad, chodníky boli v 
zlom stave a tiež chatrný bol 
prístup k vode. Hlavne sme 
sa nedohodli s poslancami 
Starého Mesta o pokračo-
vaní tejto krásnej akcie v 
parkovej záhrade. Vážime 
si doterajšiu spoluprácu, 
no bez podpory to nejde. 
Tú sme našli v Petržalke 
a aj preto sme sa rozhodli 
pre závodisko. Ponúka väč-
ší priestor a komfort. Areál 
má viacero toaliet a väčší 
prístup k vode. Ponúka viac 
plochy na zóny sedenia, po 
ktorých volali návštevníci 
Gurmán Festu.

Šiesty ročník prináša 
rôzne novinky. Ktoré by 
ste vyzdvihli?
 Medzi novinkami budú 
Mattoni bar s nealkoholic-
kými miešanými nápojmi 
v prevedení majstra sve-
ta Petra Pravotiaka. Ďalej 
Bentianna - ide o nový slo-
venský aperitív na prírod-
nej báze zo slovenských 
surovín. Práve z neho bude 
namiešaný aj ofi ciálny nápoj 
Gurmán Festu 2014. Medzi 
novinky môžeme zaradiť 
aj edukatívne vystúpenie 
známeho šéfkuchára Jaro-
slava Žídeka v sobotu, či 
nedeľnú veľkú kuchársku 
šou Marcela Ihnačáka. Ten 
bude variť s výhercami sú-

ťaží bežiacich v partnerských 
médiách. Veľkou novinkou 
je aj predpredaj vstupeniek, 
ktoré budú o 50 % lacnejšie 
ako v deň festivalu a zároveň 
môžu majiteľom takto zakú-
pené vstupenky vyhrať obed v 
„michelinovej“ reštaurácii, či 
záhradný gril.

Venujme sa aj gastrono-
mickému kongresu. Prečo 
práve kongres a čo má pri-
niesť?
 Gastronomický kongres je 
ďalšou novinkou tohto roční-
ka. Už viac rokov ho mám v 
hlave a pri pozývaní „micheli-
nových“ šéfkuchárov mi práve 
títo potvrdili, že ide momen-
tálne o svetový trend. Na zák-
lade toho potom vieme dostať 
na Slovensko viacerých európ-
skych šéfkuchárov. Kongres je 
miesto, kde sa môžu stretnúť 
najlepší slovenskí kuchári so 
svetovou špičkou. Zaujímavý 
bude aj pre someliérov, F&B 
manažérov, majiteľov reštau-
rácií, či riaditeľov hotelov a 
gastronomických novinárov. 
Na kongres sa treba registro-
vať cez festivalovú stránku.

Nebude chýbať škola va-
renia. Ako vnímate schop-
nosť Slovákov rozlišovať 
chute, vône, či ingredien-
cie?
 Školy varenia budú dokon-
ca dve. Klasická pre „dospelá-
kov“ zo Sv. Jura a detská škola 
varenia „Deti v kuchyni„. Slo-
váci sú v rozlišovaní chutí a 

vôní celkom vnímaví, dokonca 
si myslím že už napredujeme a 
majú chuť aj experimentovať. 
Vidieť to hlavne vo väčšom 
záujme všeobecne o gastronó-
miu – čo je aj zásluha médií, 
ktoré tieto témy a kvalitných 
šéfkuchárov často prezentujú.

(rl) 

V Bratislave už v máji štartuje kampaň 
„Na kolesách proti rakovine“

„Kolesá proti rakovine“ sa 
rozkrútili už v roku 2003 pod 
záštitou paralympijského ví-
ťaza v cyklistickom šprinte 
zo Sydney 2000 Radovana 
Kaufmana. V tomto roku 
vstupujeme už do 12. ročníka 
a ambíciou organizátorov je 
opäť „naplno rozkrútiť kole-
sá“ na pomoc onkologickým 
pacientom a účinne šíriť pro-
stredníctvom športu a pohybu 
osvetu o výskume, prevencii a 
liečbe rakoviny. V rámci pro-
jektu počas dvanástich rokov 
trvania tejto kampane sa po-
darilo prispieť k zakúpeniu 
niekoľkých dôležitých prístro-
jov v hodnote viac ako 400 000 
eur, ktoré pomáhajú diagnos-
tikovať nádorové ochorenia.   
V tomto roku je cieľom ve-
rejnej zbierky vzácny prístroj 
- tkanivový analyzátor s cenou 
vyše 33 tisíc eur. 
 Kampaň odštartuje už v 
sobotu 17. mája 2014 v bra-
tislavskom lesoparku – v 
priestore Partizánskej lúky a 
Železnej studničky. Kampaň 
bude aj v tomto roku zamera-
ná na deti, mládež i dospelých, 
s cieľom zapojiť do športových 
aktivít čo najširšiu verejnosť. 
Napríklad, formou zvládnutia 
stanovej trate na akomkoľvek 

nemotorovom kolieskovom 
prostriedku, zapojením sa do 
súťažných jázd na bicykli, in-
line korčuliach, alebo na cyk-
listických virtuálnych trena-
žéroch,  či absolvovaním jázd 
zručnosti sa verejnosť stáva 
súčasťou tohto vysoko hu-
mánneho projektu.

Bratislava (Lesopark - 
Partizánska Lúka), 17. máj

Bratislavské podujatie sa za-
čne registráciou účastníkov 
o 9:00 hodine na Partizán-
skej lúke. Pri registrácii kaž-
dý účastník dostane tričko 
kampane, ku ktorému si bude 
môcť zakúpiť aj symbolický 
odznak kampane – „Jazdím 
pre zdravie“.  O 10:30 je plá-
novaný spoločný štart jednot-
livých disciplín, v rovnaký čas 
sa teda v sprievode bubeníckej 
show „rozkrútia všetky naše 
kolesá“. Pre cyklistov sú pri-
pravené trate podľa vekových 
kategórií - deti do 10 rokov so 
sprievodom rodiča 1km, mlá-

dež 10-15 roční 8 km, juniori 
a dospelí 20 km. Pre priazniv-
cov kolieskových korčulí sme 
pripravili takisto tri vekovo 
odlíšené kategórie    - deti do 
10 rokov so sprievodom rodi-
ča 400 m, mládež 10-15 roční 
3 km, juniori a dospelí  6 km. 
Žiaci ZŠ si budú môcť vyskú-
šať jazdy zručnosti. Pre všet-
kých účastníkov bez rozdielu 
je určená aj tradičná symbolic-
ká jazda - krátky okruh - vozí-
ky, kočíky, všetky „kolieskové 
približovadlá“ (aj netradičné). 
Pripravené sú aj ďalšie sprie-
vodné športovo – zábavné ak-
tivity ako trampolíny, nafuko-
vací hrad, stacionárne bicykle 
s virtuálnou obrazovkou, trial 
show, speváci, tanečníci... Na 
záver budú samozrejme oce-
není tí najúspešnejší - víťazi 
na tratiach cyklistov a kolies-
kových korčúľ.

Bližšie informácie o kam-
pani i jednotlivých aktivi-
tách nájdete na www.na-
kolesach.sk.
 

Pavel Bílik, 

Slovenský paralympijský výbor

foto Roman Benický

SÚŤAŽ

Čitateľská súťaž Gur-
mán fest 2014 o vstup 
na gastronomický fes-
tival

Gastronomický festival vy-
nikajúceho jedla a nápojov 
Gurmán fest 2014 bude v 
dňoch 30. mája. - 1. júna na 
bratislavskom Závodisku v 
Petržalke. 
Bratislavský kuriér spolu 
s organizátormi podujatia 
pre Vás pripravil súťaž. Zo 
správnych odpovedí vy-
žrebujeme troch výhercov, 
z ktorých každý získa dva 
vstupy na podujatie a jeden 
Gurmán šek.

Otázka: O ktorý ročník 
Gurmán festu 2014 ide a 
na ktorom mieste v Bra-
tislave bude? 
Odpovede posielajte do 
21. mája 2014 na známu ma-
ilovú adresu: sutaz@baku-
rier.sk, do predmetu správy 
uveďte: „GURMAN“. Neza-

budnite na kontaktné údaje. 

Obľúbená kaviareň Greentree caff é zmenila majiteľa
Podiel talianskej spo-

ločnosti etablovanej 
na Slovensku prevádzko-
vaním  jednej z najväčších 
sietí kaviarní v Bratislave, 
bol predaný spoločnosti 
GIFT & coffee s.r.o..
 Sieť kaviarní Greentree 

caff é, ktorá sa stala dva roky 

po sebe víťazom súťaže Kavia-

reň mesta, prevádzkuje v Bra-

tislave päť kaviarní a má obrat, 

ktorý prevyšuje jeden milión 

eur. Vyše tridsaťtisíc Brati-

slavčanov je zapojených do 

vernostného programu, kto-

rý táto spoločnosť poskytuje. 

Greentree caff é je známa svo-

jou vynikajúcou zmrzlinou, 

čo dokazuje výroba v letných 

mesiacoch, dosahujúca 2000 

kíl mesačne. Okrem iného je 

permanentným centrom ško-

lení Medzinárodného inštitú-

tu ochutnávačov kávy. Sieť ka-

viarní bola odkúpená veľkou 

spoločnosťou pochádzajúcej 

z Banskej Bystrice, ktorá má 

niekoľkoročné skúsenosti v 

tomto sektore. Kupujúci budú 

pokračovať prevádzkovaním 

kaviarní pod súčasnou znač-

kou.

(rl)
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UTOROK - SOBOTA 18 - 24 h..4 h.

Bratislava l Rezervácie: +421 2 5443 25 37

Najširší sortiment slovenských a zahrani ných vín, 
prémiových ko akov, rumov a prírodných destilátov. 

príjemné posedenie 
v komornom prostredí,
možnos  usporiadania
firemných a rodinných
podujatí pre 50 hostí

ríjíjemememné posedenie 
k t dí

Vínna 
pivnica

Vínna 
pivnica

Klobu nícka . 4

Na Primaciálnom námestí študenti 
predstavili najúspornejšie vozidlo 
Dvesto futuristických 

áut prekonáva od 15. 
do 18. mája 2014 hranice 
úspornej jazdy v Rotter-
dame. Jedno z nich pred 
pár dňami predstavili 
v hlavnom meste aj štu-
denti Slovenskej technic-
kej univerzity. 
 Tí vytvorili prototyp naj-

úspornejšieho vozidla na 

Slovensku. V súčasnosti sa 

s ním už zrejme preháňajú 

v holandskom Rotterdame 

na súťaž Shell Eco-marathon. 

V uliciach tohto mesta sa 

budú  dve stovky tímov snažiť 

prejsť na futuristických auto-

mobiloch čo najdlhšiu vzdia-

lenosť na jeden liter benzínu, 

nafty či etanolu. 

 Zaujímavosťou poduja-

tia na Primaciálnom námestí 

bolo, že organizátori dali na 

prototyp auta nalepiť nálep-

ku s fotografi ou vynálezcu 

a bratislavského rodáka J.W. 

Kempelena. Nálepku nalepil 

primátor Milanom Ftáčnik. 

Ako sa ale ukázalo, na foto-

grafi i je fyzik a technik Aurel 

Stodola. Vzhľadom na to, že 

J.W. Kempelen zomrel v roku 

1804,  kedy sa fotografi e ešte 

nerobili (najstaršiu fotografi u, 

ktorá sa zachovala dodnes, 

urobil v roku 1826 Francúz 

Joseph Nicéphore Niépce), 

došlo zrejme k omylu. A tak 

sa Aurel Stodolu pod menom 

J.W. Kempelen, asi dostal do 

Holandska. Snáď to holand-

ským študentom a divákom 

v Rotterdame vadiť nebude ... 

keď to nevadilo ani zúčastne-

ným na Primaciálnom námes-

tí.

(rl)
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Osobnosti 
na uliciach    

Kto je za menom v názve 
bratislavských ulíc?

Chalupkova ulica – 
Staré Mesto
Samo Chalupka bol Samo 
Chalupka sa narodil v roku 
1812 v Hornej Lehota a 
zomrel v roku 1883 tamtiež. 
Bol slovenský romantický 
básnik a evanjelický kňaz, 
mladší brat Jána Chalupku. 
Narodil sa v rodine evanje-
lického farára a vzdelanie 
získaval u otca, neskôr na-
vštevoval gymnázium v Ge-
meri a od roku 1822 študo-
val na lýceu v Kežmarku. Od 
roku1824 študoval v Rož-
ňave, od roku 1827 na bra-
tislavskom lýceu fi lozofi u 
a teológiu. Tam v r.1829 
patril k iniciátorom vzniku 
Spoločnosti českoslovan-
skej, neskoršieho ohniska 
štúrovcov. Od mladosti sa 
angažoval v slovenskom ná-
rodnom hnutí - 1837 člen 
tajného mladoslov. spolku 
Vzájomnosť, 1844 štúrov-
ského spolku Tatrín, 1861 
spolutvorca Memoranda 
národa slovenského a 1863 
spoluzakladateľ Matice 
slovenskej. Písal vlastenec-
ké básne, lyrické básne, 

básne angažované za po-
litický program národné-
ho oslobodenia, ale tiež je 
i tvorcom historickej epiky 
a historického spevu. Jeho 
lyrika aj historická epika 
je zhrnutá v zbierke Spevy 
z roku 1868.

Mudroňova ulica – 
Staré Mesto
Pavol Mudroň bol politik, 
právnik, vodca národné-
ho hnutia, zakladajúci člen 
a tajomník Matice sloven-
skej, herec, spoluzakladateľ 
Slovenského spevokolu. Na-
rodil sa v roku 1835 v obci 
Čabraďský Vrbovok (okr. 
Krupina) a zomrel 1914 
v Těšíne. Pochovaný na Ná-
rodnom cintoríne v Marti-
ne. Po rakúsko-maďarskom 
vyrovnaní (1867) patril me-
dzi vedúcich predstaviteľov 
slovenského národnod-
no-politického života, od 
roku 1877 stál na čele jedi-
nej politickej reprezentant-
ky slovenskej buržoázie - 
Slovenskej národnej strany. 
Spolu so Svetozárom Hur-
banom-Vajanským, Jozefom 

Škultétym a Matúšom 
Dulom formuloval ciele 
slovenskej politiky, ktorej 
hlavným princípom zostá-
vali štúrovské ideály, svoj-
bytnosť slovenského náro-
da. Ako vzdelaný advokát 
a dobrý rečník viedol rad 
majetkových a politických 
procesov. Obhajoval slo-
venských roľníkov a obce 
v komasačných a urba-
riálnych procesoch, stál 
v popredí súdnych sporov 
o zhabaný majetok Matice 
slovenskej, obhajoval ná-
rodných činiteľov i pred-
staviteľov demokratických 
kruhov nemaďarských ná-
rodností perzekvovaných 
maďarskými vládnucimi 
kruhmi.  

(rl)


